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Actualitat
laveu.cat

CITA ELECTORAL
El proper 22 de maig estan 
convocats a les urnes un total 
de 24.574 ciutadans del municipi

03

Als cinc grups que actualment tenen representació en el ple -pSc, icV-EUiA, ciU, ppc i Esquerra- s’hi sumen c’s i pxc

ELECCIONS MUNICIPALS 2011

Set candidatures concorreran el 
22 de maig a les eleccions muni-
cipals. Les llistes van sortir publi-
cades al Butlletí Oficial de la Pro-
víncia (BOP) de Barcelona el 20 
d’abril i presenten com a principal 
novetat la incorporació a la cursa 
electoral de Plataforma per Cata-
lunya (PxC), el partit que a nivell 
català lidera Josep Anglada i que 
no té cap mena de representació 
al municipi. De fet, el candidat de 
la llista, Miquel Vigorós, tampoc 
no és veí de la ciutat i el partit 
no ha confirmat fins al moment 
la seva participació a cap dels 
apartats previstos per Montcada 
Comunicació als mitjans públics 
locals per informar sobre la cam-
panya.  
La resta de les llistes que prenen 
part als comicis –PSC, ICV-EUiA, 
CiU, PPC, Esquerra i Ciutadans 
(C’s), totes amb representació al 
Ple menys C’s– ja havien anunciat 
la seva participació abans de la pu-
blicació del BOP. L’única absència 
a remarcar és la del partit Gent per 
Montcada que es va crear al febrer 
amb l’objectiu de fer una candida-
tura que finalment no ha reeixit. 

Més dones que homes. Un dels 
trets destacats d’aquestes elecci-
ons és que dels set alcaldables, 
quatre són dones: M. Elena Pé-
rez (PSC); Eva García (PPC); 
Marta Aguilar (Esquerra) i Car-
men Romero (C’s). Per primera 
vegada des de l’inici de la de-
mocràcia, la presència femenina 

supera la masculina seguint la 
tònica que hi ha en l’actualitat al 
Ple, on les dones també són ma-
joria ocupant 12 dels 21 seients. 
Des les quatre alcaldables, dues 
s’estrenen per primer cop, Pérez 
i Romero, mentre que per a Gar-
cía aquesta és la segona ocasió i 
per a Aguilar, la tercera.
Pel que fa als homes, Joan Ma-
resma (CiU), és el més veterà 
dels alcaldables. Regidor des del 
1979,  serà cap de llista per sete-
na vegada consecutiva. Josep M. 
González (ICV-EUiA) repeteix 
per segon cop i Miquel Vigorós 
(PxC) és el gran desconegut. 

Campanya austera. Els efectes 
de la crisi i les limitacions de la 
nova llei electoral s’estan fent 
notar. A excepció del PSC, els 
tradicionals sopars de presenta-
ció de candidatures s’han substi-
tuït per actes a l’Auditori o a la 
Casa de la Vila.  Els mítings han 
perdut protagonisme i han estat 
reemplaçats per la instal·lació de 
carpes informatives itinerants 
i per trobades amb col·lectius i 
particulars, fórmula que s’ha fet 
servir durant la precampanya i 
que es mantindrà del 6 a 20 de 
maig.  
Els que sí han guanyat pes són 
els debats públics. Al llarg dels 
propers 15 dies se n’han progra-
mat tres: el 9 de maig (Gran Ca-
sino, 19.30h), organitzat per l’AV 
Terra Nostra amb la participació 
dels alcaldables de les forces amb 
representació en el Ple; el dia 10 
(Casa de la Vila, 20.30h), a càr-
rec del sector dels comerciants i 
obert a tots els candidats, i el 18 
de maig (Kursaal, 20h), convocat 
per l’AV de Can Sant Joan en les 
mateixes condicions del primer 
debat anunciat. 

Pilar Abián | Redacció

Les entitats promouen 
la celebració de tres 
debats públics amb 
presència de candidats

Set alcaldables concorren als comicis i, 
per primera vegada, les dones són majoria

nombre de regidors

MITJANS LOCALS

A partir del 6 de maig, els internautes podran accedir a totes les notícies de cada candidatura

El portal ‘laveu.cat’ estrena un apartat 
especial per informar de la campanya

El portal de Montcada Comuni-
cació laveu.cat farà un seguiment 
diari de tots els actes que es rea-
litzin en el marc de la campanya 
electoral. A partir del 6 de maig, 
el web estrena un apartat especial 
en què cada formació tindrà el seu 
espai i on s’inclouran les entrevis-
tes fetes als alcaldables, un vídeo 
protagonitzat pels caps de llista i 
les notícies que generi cada partit 
al llarg d’aquest període.
El web laveu.cat també promou 
una altra iniciativa novedosa ano-
menada candidat online. Cada 
cap de llista respondrà en directe 

durant una hora a les preguntes 
que els ciutadans enviïn a partir 
d’ara al correu som@laveu.cat i que 
hauran d’anar signades per la 
persona que les formuli indicant 
el barri al qual pertany. El calen-
dari previst és el següent: Rome-
ro (dia 9, 11h); Aguilar (dia 10, 
13h); García (dia 11, 16h); Mares-
ma (dia 11, 19h); Pérez (dia 12, 
12.30h) i González (dia 12, 13h). 

Debat. Montcada Comunicació 
organitza un debat televisiu amb 
tot els candidats que enregistrarà 
en video el dia 13 i es podrà veure 
a partir del dia 16 a laveu.cat.

Pilar Abián | Redacció
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representació actual

el web laveu.cat seguirà la campanya a diari
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M. ELENA PÉREZ, CANDIDATA A L’ALCALDIA PEL PSC

M. Elena pérez (Esplugues, 1978) és l’actual alcaldessa i la cap de llista del pSc als propers co-
micis. Aquesta montcadenca llicenciada en Història ha estat la primera dona a ocupar el càrrec 
al municipi tot i que no pas arran d’unes eleccions, sinó per la renúncia de césar Arrizabalaga 
el juny passat. pérez aspira ara a refrendar el seu nomenament a les urnes.

“La gent no vol discursos, vol que els polítics 
treballem i aquest és el meu compromís”

-Què és el que la motiva a pre-
sentar-se com a alcaldessa?
Per a mi és una qüestió de respon-
sabilitat. De vegades sents dir que 
la gent es dedica a la política per 
tenir poder o simplement per di-
ners, però no és el meu cas. Jo no 
sóc aquí per guanyar-me la vida, 
sinó perquè realment m’estimo el 
meu poble i vull que els meus ve-
ïns tinguin uns bons serveis, una 
millor qualitat de vida i una ciutat 
més amable.
-Fa menys d’un any vostè va pas-
sar de ser una ciutadana més a la 
màxima autoritat. Què ha après 
en aquests últims mesos?
M’he adonat que treballant amb 
constància, humilitat i honestedat 
és com es poden aconseguir més 
coses. D’altra banda, ja sabia que 
el càrrec m’exigiria una dedicació 
plena i així ha estat. Per sort, la 
meva família em dóna suport i per 
a mi és molt important perquè, si 
la gent més propera no és amb tu, 
t’acabes quedant sola.
-Quines qualitats creu que ha 
de tenir un bon alcalde o alcal-
dessa?
Ha de ser una persona amb la qual 
es pugui treballar colze a colze, ha 

de saber escoltar, entendre el que 
la gent li demana i saber donar-li 
a la ciutadania allò que necessita. 
I, sobretot, ha de ser una persona 
transparent, que aporti solucions 
realistes i que també sàpiga dir 
no. Això és important, perquè al 
final, a la llarga o a la curta, com-
prometre’t amb coses que no es 
poden assumir t’acaba passant 
factura. 
-Quin és l’eslògan del PSC i què 
hi ha al darrera?
El nostre lema és “Tots fem 
Montcada” i vol incidir en el fet 
que, malgrat que cadascú tingui 
una identitat pròpia de barri o 
pertanyi a col·lectius diferents 
–grans, joves, treballadors, em-
presaris, esportistes...–, tots hem 
de contribuir a què Montcada i 
Reixac sigui una ciutat millor i 
més justa.  
-I això, com es reflecteix al pro-
grama?
El nostre programa és molt ampli 
i és fruit d’un treball que hem fet 
no només com a partit sinó amb 
la col·laboració de la ciutadania. 
Els principals objectius passen 
per mantenir i millorar les políti-
ques socials i garantir els serveis 
de salut, tant els que es donen als 

ambulatoris com els equipaments 
projectats: l’Hospital Ernest Lluch 
o la residència per a la gent gran 
LesVinyes. Pel que fa a l’apartat 
urbanístic, volem que l’urbanisme 
sigui una eina per desenvolupar 
polítiques socials i resoldre proble-
mes històrics com la Zona 21 de 
Terra Nostra, Can Pomada, Ga-
llecs, la muntanyeta de Can Sant 
Joan... També seguirem liderant el 
soterrament de la línia de Portbou  
i obrirem el debat sobre el trasllat 
de Lafarge. No és de rebut que hi 
hagi una indústria d’aquest tamany 
tan aprop del nucli urbà.
-Després d’estar 12 anys al go-
vern, quin és el fet diferencial 
que pot aportar el PSC a aques-
tes eleccions respecte la resta de 
candidatures?
El primer que ens diferencia clara-
ment és el canvi d’alcaldable. Som 
l’única força de les que hi ha repre-
sentades al Ple que ha canviat de 
líder. I aquesta renovació també es 
trasllada a la llista amb 17 noves 
incorporacions. El partit ha fet una 
aposta clara per gent jove, prepara-
da, sòlida i potent que gestiona i 
gestionarà amb transparència.
-Durant els últims 12 anys el seu 
partit ha governat en coalició 

amb CiU. És partidària de ree-
ditar aquest pacte?
En aquest període s’ha demostrat 
que la millor manera de treballar 
és fer-ho amb ganes, diàleg i apro-
pament de voluntats i, per això, 
el pacte ha funcionat. Ara el meu 
objectiu és que la ciutadania tingui 
en compte el meu projecte i es pro-
nunciï al respecte. No vull condi-
cionar el vot de la gent parlant de 
pactes postelectorals, vull que la 
gent voti lliurement i després, en 
funció dels resultats, decidirem.    

-Quins missatges està rebent de 
l’electorat fins al moment? 
Crec que la població no vol grans 
discursos amb molta retòrica, sinó 
proximitat, que els expliquis els 
projectes que tens i que recullis 
les seves necessitats. La ciutadania 
vol, sobretot, que els polítics treba-
llem i fem una bona feina i aquest 
és el meu compromís. Fins ara, la 
gent amb la qual he tingut opor-
tunitat de parlar m’ha transmès 
bons ímputs i es mostra disposada 
a donar-me una oportunitat.

Pilar Abián | Montcada

M. elena Pérez assegura que no està en política per poder o per diners sinó per compromís
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JOSEP M. GONZÁLEZ, CANDIDAT D’ICV-EUIA

Fa quatre anys que Josep M. González (Barcelona, 1957) lidera el principal grup de l’oposició a 
l’Ajuntament, icV-EUiA, i per segona vegada consecutiva, encapçala la candidatura que la coalició 
presenta a les municipals del 22 de maig. El programa que defensa l’actual regidor ecosocialista 
posa èmfasi en la participació ciutadana, la transparència i els serveis a les persones.

“Farem tot el possible per evitar que el 
pSC i CiU signin de nou el pacte de govern”

-Què és el primer que faria si fos 
escollit alcalde?
Reunir-me amb tots els grups per 
treballar de forma conjunta. Fa 
quatre anys, el nostre lema era ‘Re-
cuperem el diàleg’ i durant aquest 
temps no hem vist cap actitud en 
aquesta línia per part del govern 
local. A l’inici del mandat, l’exe-
cutiu va dir que arribava l’època 
de les persones i ara que acaba, 
veiem com aquesta relació encara 
ha empitjorat més. Un alcalde ha 
de recordar que no està sol i ha de 
tenir clar que el càrrec és temporal, 
voluntari i amb vocació de servei a 
les persones.
-Com ha viscut els seus primers 
quatre anys a la corporació?
-Només entrar-hi em va decebre 
molt que les decisions les prengués 
el govern de forma unilateral i no 
es comptés amb la resta de forma-
cions per a res, sobretot en temes 
tan importants com el soterrament 
del tren o el conflicte amb Lafarge. 
L’Ajuntament el formem tots.
-En la seva presentació com a 
candidat, vostè va avançar que 
els temes socials seran una prio-
ritat per a ICV-EUiA.
És un dels tres eixos d’actuació del 

nostre programa. Ajudar la gent 
que més està patint la crisi és fona-
mental, però també ens referim a 
qüestions com la millora sanitària, 
l’educació integral i inclusiva o con-
solidar la policia de proximitat.
-Quin és el seu model de ciutat? 
El que combina el creixement del 
municipi amb la dotació d’equipa-
ments, vials i serveis per donar res-
posta la població que vagi a viure 
a les noves zones residencials. En 
positiu tenim l’exemple del Pla 
d’en Coll i, en canvi, Mas Du-
ran és el cas contrari, amb carrers 
grans, edificis alts i sense els ser-
veis de transport públic ni equipa-
ments suficients. Apostem per una 
ciutat cohesionada –per això és 
bàsic el soterrament de la línia de 
Portbou– i amb qualitat de vida.
-Mantenen la reivindicació de 
traslladar Lafarge. 
La marxa de la cimentera acaba-
ria amb una part important de 
contaminació ambiental i acústica. 
Aquest govern ha tingut l’oportuni-
tat d’oposar-se a la planta, perquè 
té competències en matèria de con-
taminació sonora, però no ho ha 
volgut fer. Des d’ICV-EUiA vam 
presentar al·legacions a l’atorga-
ment de la llicència d’activitats.

-Altres pilars del seu programa 
són la participació ciutadana i la 
transparència.
Si tinguéssim opció de govern, obli-
garíem els regidors i els diferents 
càrrecs a signar un compromís ètic 
per garantir la transparència cara 
la població. S’ha de ser auster i 
obrir la gestió a la resta de grups 
polítics, no com es fa ara. Impulsa-
rem els consells municipals i treba-
llarem de forma transversal.
-S’ha fet realitat algun punt del 
programa que van presentar a 
les eleccions del 2007?
Evidentment, la ciutat ha anat 
avançant en aquests quatre anys,  
i alguns temes que proposàvem, 
com la integració del Turó en el 
Parc Natural de Collserola, s’han 
dut a terme. La diferència no sem-
pre recau en els projectes a acon-
seguir sinó en com s’executen. Per 
exemple, nosaltres estem d’acord 
amb que es facin carrils bici, però 
no entenem que siguin necessaris 
al centre de Montcada.
-La llista que ICV-EUiA presen-
ta a les municipals l’encapçalen 
els quatre regidors actuals. 
Nosaltres donem continuïtat al  pro-
jecte de renovació que des d’ICV 
i EUiA vam engegar al 2007 i a 

partir del cinquè lloc apareix molta 
gent nova, que representa l’espectre 
social, veïnal, educatiu i esportiu del 
municipi i que ha col·laborat amb 
nosaltres des del 2007 o a partir del 
2009, quan vam obrir processos de 
participació ciutadana per incorpo-
rar idees i suggeriments al nostre 
programa electoral.
-Quines condicions s’haurien de 
donar perquè ICV-EUiA acceptés 
formar part del pròxim govern?
Primer de tot, nosaltres presentem 
una alternativa de govern. El fona-

mental és que no es torni a repetir 
el pacte entre el PSC i CiU, pel bé 
de Montcada i Reixac. Més enllà 
d’això, considerem que, si hem de 
formar part d’un govern en coali-
ció, haurem de compartir amb els 
nostres socis els projectes de ciutat.
-La gent anirà a votar?
La crisi ens ha portat un panorama 
imprevisible. Crec que hi haurà per-
sones que votaran per impulsar un 
canvi i d’altres que no ho faran per-
què consideren que no hi ha cap al-
ternativa que hi aporti solucions.

silvia Díaz | Montcada

González, tot i ser independent, ha sabut guanyar-se la confiança de la coalició ecosocialista
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JOAN MARESMA, CANDIDAT A L’ALCALDIA PER CIU

Joan Maresma (Montcada i Reixac, 1951) ha dedicat bona part de la seva vida a la política local. 
És regidor des de l’any 1979, quan es van fer les primeres eleccions democràtiques. La seva 
experiència com a edil, tant al govern com a l’oposició és un dels avals que el candidat nacio-
nalista exhibeix en la seva setena cursa cap a l’Alcaldia. 

“CiU es troba prou madura per governar i 
pot donar resposta als problemes socials”

-És el candidat més veterà i el 
que més vegades s’ha presentat 
al càrrec. Què representa per a 
vostè optar a l’Alcaldia?
Montcada és la meva passió. Por-
to més de 30 anys a l’Ajuntament, 
dels quals 20, en l’oposició. Sin-
cerament, crec que estic preparat 
per afrontar el repte i CiU també. 
-Fins ara CiU ha tingut un sostre 
electoral molt marcat a les mu-
nicipals. Creu que les circums-
tàncies han canviat?
Ens sembla que sí, que el 22 de 
maig pot ser una data històrica 
per a la ciutat. CiU es troba prou 
madura per governar. Fent un sí-
mil amb el món futbolístic diríem 
que sempre hem lluitat per no 
baixar però que ara optem a la 
Champions.
-Els resultats de les autonòmi-
ques, en què la seva coalició va 
ser la força més votada al muni-
cipi, són el seu referent?
Són un punt a favor però també 
hi ha enquestes que ens avalen. 
Avui dia les principals preocupa-
cions de la ciutadania són la crisi i 
l’atur i molta gent opina que CiU 
està preparada per resoldre-les. 
Aspirem que tothom que va votar 

Artur Mas voti Joan Maresma. 
L’electorat reclama una política i 
un nord.
-El moment, però, és difícil 
marcat per les retallades pres-
supostàries.
Les retallades s’han de fer quan 
s’ha estirat més el braç que la mà-
niga, que és el que ha passat a la 
Generalitat. A Montcada ja vam 
veure que venien temps difícils i 
al 2008 vam començar a aplicar 
el primer pla d’austeritat; per 
això el tancament del 2010 ha 
estat equilibrat.  
-Quines són les receptes de CiU 
contra la crisi?
Està clar que la reducció dels in-
gressos per activitat econòmica i 
per construcció s’ha de suplir i no 
ho farem pas pujant els impostos. 
Si arribo a ser alcalde, el 50% del 
meu temps el dedicaré a sortir 
fora a cercar oportunitats de ne-
goci per fer crèixer la ciutat. Te-
nim una ubicació molt atractiva, 
propera a Barcelona, on poden 
instal·lar-se indústries emergents. 
Amb aquest objectiu, a principi de 
maig tinc previst viatjar a Brusel-
les per entrevistar-me amb dos 
eurodiputats.
-El lema de la campanya de CiU 

és ‘la gent del canvi en positiu’. 
Què és el que vol canviar la seva 
coalició?
Sobretot les maneres de fer. Po-
dem estar les mateixes persones 
però hem de tenir prou sensibili-
tat com per adaptar-nos a les cir-
cumstàncies i donar resposta als 
canvis del món. Volen transme-
tre una esperança de futur. No es 
tracta de fer campanya en contra 
de ningú, sinó de presentar pro-
postes engrescadores.
-Com ara...
Ajudar els nostres joves a formar-
se i trobar feina. Crec que durant 
molt de temps la formació ha estat 
mal orientada. Els joves deixaven 
els estudis per anar a treballar a 
l’obra i ara ens trobem amb un 
gruix important d’aturats sense 
formar. Una de les nostres pro-
postes és facilitar espais per a la 
ubicació al municipi d’una univer-
sitat tecnològica que doni resposta 
a les necessitats del mercat laboral 
i a les que les universitats tradicio-
nals no hi arriben.   
-Tornaran a pactar amb el PSC? 
Crec que l’acord amb els socialis-
tes dels darrers 12 anys ha estat 
positiu per a la ciutat però, per pri-
mera vegada, el nostre objectiu és 

guanyar les eleccions i aquesta és 
la nostra aspiració, no estem pen-
sant en pactes.
-Però és gairebé segur que pactes 
s’hauran de fer. 
Arribat el moment, ja veurem 
què passa. De tota manera som 
del parer que venen temps en 
què el que cal és la unitat d’acció. 
La gent cada vegada espera més 
dels polítics, no vol baralles. Per 
part nostra, estem oberts a treba-
llar amb tothom que coincideixi 
amb les nostres línies de treball.

-Que són... 
Bàsicament aixecar econòmica-
ment Montcada, tant el sector 
industrial com el comerç local; 
obrir la ciutat al món per captar 
noves activitats emergents que 
assegurin llocs de feina; aplicar 
agilitat i eficàcia en la gestió dels 
serveis municipals i rigor i auste-
ritat en la despesa; incrementar la 
seguretat ciutadana, i confiar en 
la gent, creure que la societat civil 
i les entitats són el motor del pro-
grés i de la cohesió social. 

Pilar Abián | Montcada

Maresma es veu preparat i amb opcions per afrontar el repte d’assumir l’Alcladia
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 EVA GARCíA, CANDIDATA A L’ALCALDIA PEL PPC

per segona vegada consecutiva, Eva García (Montcada i Reixac, 1971) lidera la candidatura del ppc 
per a les pròximes municipals. Amb 11 anys com a regidora i amb l’experiència obtinguda també 
com a diputada al parlament, l’alcaldable assegura que afronta amb il·lusió el repte d’encapçalar la 
llista d’un partit que, al seu parer, jugarà un paper important en el pròxim govern.

“Els resultats mostraran que el ppC serà 
un partit clau per formar el nou executiu”

-Què creu que hauria de fer el 
futur alcalde o alcaldessa només 
arribar al govern?
Donar prioritat absoluta a les fi-
nances, ser conscient dels recursos 
disponibles i de la despesa i solu-
cionar el deute que té actualment 
el consistori. També és prioritària 
una reunió amb totes les AV per 
conèixer els problemes reals del 
municipi.
-Amb quins principis hauria de 
regir-se el futur executiu?
Davant l’actual panorama de crisi, 
s’han de prioritzar les polítiques 
socials. La situació és tan greu que 
fins i tot, en ple segle XXI, hi ha 
famílies de Montcada que passen 
gana. Això no es pot permetre.
-Què destaca del programa elec-
toral del PPC?
Els temes socials són un dels 
eixos principals de les nostres 
propostes, així com el foment de 
l’ocupació i del teixit econòmic i 
industrial. La taxa d’atur arriba 
ja al 20% de la població activa 
i, en la gent jove, afecta més del 
40%. I el tercer tema clau és la 
immigració, no tinc cap proble-
ma a vincular els estrangers amb 
la falta de seguretat.

-En què es basa per fer aquesta 
afirmació? 
A la part alta de la Font Pudenta i 
a la Ribera els problemes de convi-
vència són notoris i estan afectant 
els veïns. No tots els conflictes pro-
venen de la immigració, però sí un 
alt percentatge.
-Què proposa per acabar amb 
aquesta situació? 
Incrementar la seguretat en aquests 
barris per impedir els incidents i 
evitar que hi hagi pisos amb més 
empadronats del que és habitual. 
També proposem que l’Ajunta-
ment emeti un informe negatiu 
per a aquelles persones que vul-
guin l’arrelament o l’agrupament 
familiar i incompleixin l’ordenan-
ça municipal de convivència.
-La Montcada actual és la ciutat 
que vostè somia?
No. Vull un municipi on tothom 
estigui perfectament integrat i amb 
una economia sanejada, que ac-
tualment no tenim a causa de les 
obres faraòniques impulsades pel 
govern del PSC i CiU. Tampoc 
no vull que es facin projectes com 
l’Àrea Residencial Estratègica per-
què no passi com a Mas Duran i 
Can Cuiàs, zones que han crescut 
però sense els equipaments bàsics.

-Com valora l’actual mandat?
No tindria cap problema a destacar 
accions positives, però és que no 
les trobo. La situació de les zones 
21 i 15 de Terra Nostra és pitjor 
que fa quatre anys, les millores als 
edificis a la Ribera s’han fet, però 
no d’acord amb els veïns, s’ha so-
terrat la C-17, però és un projecte 
de la Generalitat; el carrer Major 
està remodelat, però amb fons 
estatals i comportant molts pro-
blemes als comerciants, i després 
tenim les mentides reiterades del 
PSC i CiU sobre la construcció de 
l’Hospital, que està aturada.
-Qui forma la candidatura del 
PPC per a questes municipals?
Persones joves i vinculades a mo-
viments associatius i socials. Com 
a número 2, Cristino García té ex-
periència a l’AV de Carretera Vella. 
La 3, Pilar Gil, està vinculada a 
la zona centre i amb les idees del 
PPC. El número 4, Alberto Ramis, 
és veí de Can Cuiàs i porta anys 
lluitant perquè els veïns d’aquest 
barri visquin d’una manera digna. 
I la 5, Ana Montori, és una activa 
veïna de Terra Nostra.
-Com afronta les seves segones 
eleccions com a cap de llista?
Amb molta il·lusió. He après molt 

durant els 11 anys que porto a 
l’Ajuntament com a regidora i tam-
bé com a diputada al Parlament. 
Estic molt satisfeta del projecte que 
presentem, que pretén donar solu-
ció als problemes reals de la gent. 
Sóc optimista amb els resultats, crec 
que el PPC aconseguirà major re-
presentació al Ple i que serem deci-
sius per formar el pròxim govern.
-Si pot formar part d’un pacte, 
què posarà damunt la taula?
Demanarem a qualsevol possible 
soci de govern un pla d’austeritat 

real i una auditoria a cada depar-
tament, començant pel de Política 
Territorial, perquè últimament 
Montcada ha estat requerida per 
la Fiscalia en diverses ocasions per 
temes d’Urbanisme i s’ha d’aclarir 
què està passant. També volem una 
rebaixa urgent i imminent dels im-
postos. Què justifica que Montcada 
tingui  l’impost de circulació més alt 
d’Espanya si no hi ha ni llocs on 
aparcar? O per què els veïns de Can 
Cuiàs paguen una barbaritat d’Ibi si 
no disposen gairebé de serveis?

silvia Díaz | Montcada

eva García considera prioritari que el nou govern socluioni el deute que té el consistori

Sa
N

ti
 R

O
M

ER
O

07



8 1a quinzena | Maig 2011

MARTA AGUILAR, CANDIDATA D’ESqUERRA

per tercera vegada consecutiva Marta Aguilar (Vic, 1961) encapçala la candidatura d’Esquerra, 
que enguany es presenta amb l’afegit ‘Acord per Montcada’, fruit de la incorporació a la llista 
d’un grup d’independents que dóna suport al projecte sobiranista. Sostenibilitat, transparència i 
participació ciutadana són els trets fonamentals del programa dels republicans.

“Esquerra presenta una candidatura amb 
gent especialista en la nostra ciutat”

-Per on començaria la seva acció 
de govern si fos la pròxima al-
caldessa de Montcada i Reixac?
Amb una auditoria que mostrés cla-
rament l’estat econòmic de l’Ajunta-
ment. També reactivaria projectes 
aturats, com el de crear un centre 
de negocis, que és imprescindible 
davant l’actual crisi.
-El context econòmic marca el 
programa electoral d’Esquerra?
Presentem un programa per fer 
front a la crisi. A nivell econòmic 
és clau reactivar els polígons indus-
trials, invertir en formació ocupa-
cional i donar suport als emprene-
dors. L’altre eix és la cohesió social 
i la identitat com a ciutat. S’han de 
destinar recursos a les persones que 
han esgotat les prestacions de l’atur 
o bé possibilitar acords amb lloga-
ters perquè tothom pugui accedir a 
un habitatge i, tot plegat, tenint molt 
clar els criteris per atorgar els ajuts, 
sota el principi de transparència.
-Durant aquest mandat s’ha fet 
realitat algun projecte que vostès 
haguessin promogut?
La veritat és que no, perquè s’ha 
apostat pels grans equipaments, 
amb els quals no estem en con-
tra però no entenem la creació de 

Montcada Aqua –gestionat, a més, 
per una empresa externa, un model 
que no compartim– amb una zona 
esportiva a la zona centre en pèssi-
mes condicions. El nostre projecte 
és molt diferent.
-I en què consisteix? 
Bàsicament en la sostenibilitat. Des 
del punt de vista econòmic, par-
lem d’anivellar els recursos de què 
disposem amb les despeses. Des 
de l’àmbit urbanístic, Montcada 
no pot créixer més, ni d’alçada ni 
d’amplada, per aconseguir cohesió 
social i identitat com a poble. Estem 
en contra de l’Àrea Residencial Es-
tratègica projectada a Mas Duran o 
de l’existència de nuclis aïllats. 
-Com creu que ha de ser un alcal-
de o alcaldessa?
Ha de tenir capacitat de lideratge, 
de coordinar i de delegar, a més 
d’envoltar-se de la millor gent i 
no tenir por de treballar amb gent 
preparada.
-Quan es va presentar com a can-
didata, va parlar de retornar la 
credibilitat a la política. 
Nosaltres hem apostat per les bo-
nes pràctiques en la política i no 
hem dubtat a demanar dimissions 
si considerem que l’acció dels regi-
dors vulnera aquest principi i, du-

rant aquest mandat, hem detectat 
més d’un cas.
-Qui configura la llista d’Esquer-
ra per a les municipals 2011?
Hem creat un grup que deno-
mimen ‘especialistes en ciutat’. 
M’acompanya gent honesta i va-
lenta, preparada per assumir les 
regidories i molt reconeguda en el 
seu àmbit professional. Per a nosal-
tres, el més important és el projec-
te, no hi ha hagut discussions per 
triar la posició a la candidatura.
-Què és Acord per Montcada?
És un grup d’11 independents que 
s’ha incorporat a la llista; no són 
militants d’Esquerra però els agra-
da la nostra manera de pensar. Són 
persones que no guanyen res amb 
la política, el que obtenen és millo-
rar el seu municipi.
-Què creu que els ha ‘enganxat’ 
de la candidatura d’Esquerra? 
Sobretot, els nostres principis de 
transparència i de participació ciuta-
dana. En aquest municipi, on cada 
barri té la seva idiosincràsia, es fa 
imprescindible que la gent pugui 
aportar la seva opinió. Proposem la 
creació dels consells de barri. 
-És el tercer cop que es presenta 
com a candidata a les munici-
pals, què li aporta la veterania?

Tinc la mateixa il·lusió que anys 
enrera, la que em dóna el fet que 
m’entusiasma la política municipal 
i em mou l’interès pel bé comú. 
Durant aquests anys, he estat sem-
pre a l’oposició i reconec que estar 
en aquesta posició és dur, sobretot 
quan et rebutgen una proposta que 
tens clar que aportaria un gran be-
nefici per a la ciutat o bé quan veus 
com el govern tira endavant una 
decisió que consideres errònia.
-Quines són les condicions que 
posarà Esquerra per formar part 

d’un govern municipal en coali-
ció?
Primer de tot, nosaltres presen-
tem una proposta per governar, jo 
vull ser l’alcaldessa de Montcada i 
Reixac. Per formar part d’una coa-
lició, el fonamental és consensuar 
una planificació a mig termini del 
model de ciutat que ha d’incloure, 
entre d’altres, potenciar el comerç 
com a eina de cohesió social, la for-
mació ocupacional i la creació de 
les infraestructures que possibilitin 
aquesta unió.

silvia Díaz | Montcada

la candidata republicana, Marta Aguilar, fotografiada a l’entrada de l’institut la Ribera
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CARMEN ROMERO, CANDIDATA DE CIUTADANS

carmen Romero (Barcelona, 1970) lidera un projecte nou, el de ciutadans, una formació que, 
per primer cop, es presenta a les eleccions municipals a Montcada i Reixac. El contacte amb la 
ciutadania i augmentar la inversió en l’àmbit social són alguns dels punts més destacats que la 
formació presenta en el seu programa electoral.

“Tenim un projecte nou que es basa en els 
principis d’honestedat i de transparència”

-La seva formació es presenta 
amb l’eslògan ‘Ciutadans com 
tu!’ Què vol dir?
Que per a nosaltres és fonamental 
el contacte amb la ciutadania per 
poder impulsar polítiques que res-
ponguin a les seves necessitats. S’ha 
de buscar la participació de la gent 
i crear un canal directe de comuni-
cació amb l’administració. A més, 
amb tot les possibilitats per interac-
tuar que ens permeten les noves 
tecnologies. Ara ho tenim molt més 
fàcil que abans.
-Estan aplicant aquest principi 
de participació en l’elaboració 
del seu programa?
I tant! En els nostres actes de carrer 
i en les entrevistes amb veïns que 
hem mantingut passem una petita  
enquesta en la qual preguntem què 
faria la gent per millorar Montcada 
i Reixac i quins aspectes de la ciutat 
canviaria. 
-I la gent, què respon?
Sobretot que l’Ajuntament ha de 
tenir previsió i malbaratar els di-
ners i que no pel fet d’ostentar un 
càrrec un alcalde pot fer el que 
vulgui. Mantenir els alts càrrecs o 
els de confiança no té sentit en un 
context amb constants retallades en 

sanitat o en l’educació i això ens ho 
fa constar la ciutadania.
-Quines propostes destacaria del 
seu programa electoral? 
Continuar treballant per fer realitat 
el soterrament de la línia de Port-
bou i impulsar millores sanitàries 
als dos ambulatoris del municipi, 
per evitar, per exemple, els despla-
çaments a Cerdanyola per fer ús 
del servei de ginecologia i també 
portar-hi aparells de raigs  x i un 
ecògraf. Volem l’Hospital Ernest 
Lluch, però amb l’actual situació 
econòmica veiem que no arriba-
rà en un futur immediat. D’altra 
banda, per dinamitzar el comerç 
proposem que les zones blaves del 
carrer Major es converteixen en 
aparcaments de rotació amb temps 
limitat, però no de pagament i do-
nar així vida al sector. El govern 
actual dóna molta importància als 
polígons industrials però no al pe-
tit comerciant. I una altra propos-
ta passa per millorar el transport 
públic.
-Com és el model de municipi 
que proposa Ciutadans? 
Volem una Montcada i Reixac de 
la qual la ciutadania se senti orgu-
llosa. Ara, parles amb els veïns i tot-
hom està descontent. Apostem pels 

comptes clars, per una ciutat amb 
els barris units, amb més cohesió 
social i amb oferta comercial i d’oci 
suficient perquè la gent no hagi de 
marxar fora a buscar-los.
-Qui forma el seu partit?
Gent de Montcada i Reixac jove, 
que ens coneixem entre nosaltres,  
amb ganes de canviar les coses. 
L’agrupació va sorgir de diverses 
converses en les quals parlàvem 
de diferents temes com l’estat dels 
carrers o la pujada d’impostos. I 
la pregunta a què podem fer per 
canviar la situació va derivar en la 
creació de la candidatura. 
-Per què van buscar el paraigües 
de la formació d’Albert Rivera?
Ens va cridar l’atenció de l’eslògan 
amb el que Ciutadans es presenta-
va a les municipals del 2007, ‘Re-
bélate’, un lema que crec que ens 
defineix, que està vinculat amb 
el nostre ideari i vam rebre molt 
bona cobertura per part de la di-
recció del partit.
-En un context en el que la polí-
tica està desprestigiada, perquè 
decideixen entrar en un partit? 
Perquè, a hores d’ara, és l’única 
manera que hi ha per reconduir la 
situació. 
-Com afronta el repte de ser la 

cap de llista de Ciutadans?
Liderar la candidatura és molt im-
portant, però jo només sóc la pri-
mera d’una grup de persones que 
tenim un projecte en comú.
-Ciutadans es presenta per pri-
mer cop a les municipals i no té 
representació al consistori. Això 
és un hàndicap?
Som una proposta nova i som 
conscients que no hem tingut el 
mateix ressò que d’altres formaci-
ons. Però confiem molt en el bo-
ca-orella i en les nostres propos-

tes, que neixen del sentit comú.
-Davant l’actual panorama de 
crisi, com creu que l’electorat res-
pondrà el pròxim 22 de maig?
La situació és molt complicada però 
pensem que el dia de les eleccions 
la gent reivindicarà els seus drets i 
anirà a votar buscant un canvi.
-Què demanaria per formar 
part del futur govern local?
Bàsicament, que el nostre pos-
sible soci de govern respecti els 
nostres principis d’honestedat i 
transparència.

silvia Díaz | Montcada

Carmen Romero (C’s) al parc de Ca n’Oller, a terra Nostra, barri on viu actualment

Sa
N

ti
 R

O
M

ER
O

anunci-montcada-reixac-tra.indd   1 04/05/11   13:24

09



10 1a quinzena | Maig 2011

ACTE CENTRAL

M. Elena pérez va comptar amb el suport de l’alcalde de Sabadell i d’altres candidats i diputats del partit 

El pSC presenta l’alcaldable i la seva llista 
en un sopar multitudinari fet al pavelló

Enmig d’un sopar de gala multi-
tudinari amb més de 900 perso-
nes al pavelló Miquel Poblet, es 
va presentar el 29 d’abril la can-
didatura del PSC a les properes 
eleccions municipals liderada per 
la primera secretària del partit i 
actual alcaldessa, M. Elena Pérez. 
La cap de llista va comptar amb el 
suport d’alcaldes i candidats socia-
listes d’altres municipis així com 
de diputats. En nom de tots ells 
va parlar el president de la Fede-
ració de Municipis de Catalunya 
i alcalde de Sabadell, Manuel Bus-
tos, qui va definir Pérez com una 
persona “senzilla, humil, tenaç 
i treballadora” i per a la qual va 
demanar el vot als assistents. “Si 
en els propers dies sou capaços 
de convèncer altres persones 
perquè votin el PSC, garantireu 
un bon projecte de futur per a la 
vostra ciutat”, va dir. 
Després del sopar, que va estar 
amenitzat amb l’actuació del grup 
‘Flamenco y pureza’ i durant el qual 
es va projectar un video amb testi-
monis de representants d’entitats 
i de ciutadans en suport a la llista 
socialista, va parlar la candidata. 

Compromisos. Pérez es va referir 
en primer lloc al repte personal 
que va asumir fa 10 mesos, quan 
va succeir César Arrizabalaga a 
l’Alcaldia. “Reconec que hem 
hagut de superar moments di-

fícils, però, gràcies al suport del 
meu equip i del partit, hem sor-
tit endavant i he crescut com a 
alcaldessa”, va dir. Recordant les 
paraules pronunciades per Felipe 
González l’any 1982, quan va ser 
proclamat president del govern, 
l’alcaldable va afegir que el deure 
dels polítics és “interpretar amb 
encert la voluntat popular” i es 
va comprometre a escoltar i enten-
dre les preocupacions de la ciutada-
nia i a treballar amb “honestedat, 
claretat i honradesa i sempre en 
defensa de l’interès públic”.
Pel que fa als eixos del seu progra-
ma electoral, que va definir com 

a “coherent, sòlid i realista”, la 
candidata del PSC va parlar de fer 
polítiques socials a través de l’ur-
banisme, duent a terme projectes 
com el Pla integral de la munta-
nyeta de Can Sant Joan o incor-
porant la N-150 a la xarxa viària 
local; seguir liderant el projecte del 
soterrament de la línia de Portbou 
i per la construcció de l’hospital 
així com fer polítiques que ajudin 
a dinamitzar el comerç i la indús-
tria i a crear llocs de feina. 
Pérez va acabar el seu parlament 
amb la presentació i la pujada a 
l’escenari de tots els membres de 
la llista del PSC als comicis. 

Polítiques socials. La candidata del 
PSC va presentar el 17 d’abril en 
el decurs d’una festa celebrada al 
parc de les Aigües les polítiques 
que el seu programa electoral 
inclou per a la gent gran i es va 
comprometre a mantenir i millo-
rar les prestacions que es donen a 
aquest sector de la població. Pérez 
va assegurar que, si guanya les 
eleccions,  reduirà la llista d’espe-
ra per al servei de teleassistència, 
promourà l’habitatge de lloguer 
per a la gent gran i crearà una co-
missió de seguiment que vetlli per 
la construcció de la residència i el 
centre de dia Les Vinyes.

Pilar Abián | Pla d’en Coll

A la fi del sopar els membres de la llista del PsC van pujar a dalt de l’escenari on van rebre, un a un, l’abraçada de la candidata
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En aquests comicis podran exer-
cir el seu dret a vot a Montcada 
i Reixac un total de 24.574 perso-
nes, 819 més de les que podien fer-
ho fa quatre anys. L’Ajuntament 
va celebrar el 26 d’abril un Ple 
extraordinari per designar els pre-
sidents i vocals, titulars i suplents, 
de les 25 taules dels 12 col·legis 
electorals que s’habilitaran el 
22 de maig amb motiu dels co-
micis locals del 2011. Arran del 
sorteig, a través d’un sistema in-
formàtic, s’han triat les persones 
que s’encarregaran de les meses. 
En cas d’impossibilitat per causa 
justificada, s’ha de presentar la re-
clamació corresponent a la Junta 
Electoral de Zona situada als jut-
jats de Sabadell | SD

Designades les 
persones que 
hi haurà a les 
meses electorals

CiU organitzava el 5 de maig, 
al tancament d’aquesta edició, 
l’acte oficial de presentació de la 
candidatura que lidera Joan Ma-
resma a l’Auditori. D’altra banda, 
una comissió formada per una 
trentena de persones va lliurar 
el 2 de maig a la Casa de la Vila 
a l’alcaldable un recull de propos-
tes per dissenyar la Montcada del 
2020, de les quals destaquen les re-
lacionades amb la cohesió del mu-
nicipi i la reorientació del trànsit. 
“Proposem construir una ron-
da que comenci a la carretera 
de la Roca i enllaci el Pla d’en 
Coll amb la Rasa i Mas Duran 
fins arribar a Ripollet o l’enllaç 
amb la C-58 i així no haver de 
travessar el centre”, va apuntar 

Eudald Lluís, en nom de la co-
missió. A nivell intern, el grup 
proposa millorar la connexió del 
centre amb la Serralada de Mari-
na, amb dos ponts a l’alçada del 
carrer Rocamora i dels antics te-
rrenys de Valentine; condicionar 
l’accés al Turó de Montcada per 
convertir aquest espai en una 
zona de passeig, enllaçar la Ferre-
ria amb la Font Pudenta i Terra 
Nostra i condicionar el camí del 
Rec Comtal per facilitar el pas 
dels veïns entre Can Sant Joan i 
el barri barceloní de Vallbona.
Les propostes també inclouen 
accions de foment del teixit in-
dustrial, l’atenció a les persones, 
el medi ambient i l’habitatge. 
“Amb aquest treball hem obert 
una nova dinàmica participati-

va per definir les línies estratè-
giques del futur de la ciutat”, va 
apuntar Maresma.

Suport. El president del Gremi 
d’Hostaleria del Vallès Occidental 
i de la Federació Intercomarcal 
de Restauració i Hostaleria, Enric 
Gené, dóna suport a la candidatu-
ra de CiU. El 3 de maig, en roda 
de premsa, Gené i Maresma van 
oficialitzar aquesta col·laboració.  
“CiU és la formació més sensible 
amb el món empresarial i co-
mercial”, va apuntar Gené, qui va 
explicar que ha proposat a Mares-
ma projectes com reactivar la mos-
tra de cuina, fer jornades gastronò-
miques, millorar les condicions per 
instal·lar terrasses i crear el consell 
municipal de comerç i turisme. 

silvia Díaz | Montcada

CiU dissenya la Montcada del 2020
PROPOSTES DE fUTUR

Si
lV

ia
 D

Ía
Z

El president del Gremi d’Hostaleria mostra el seu suport a la candidatura convergent

 Maresma ofereix el municipi a empresaris de fora

El candidat de CiU a l’Alcaldia, Joan 
Maresma, es va entrevistar el 4 de 
maig amb eurodiputats i responsa-
bles de negocis d’economies emer-
gents a Brussel·les, amb l’objectiu 
de proposar als empresaris la possi-
bilitat que s’instal·lin als polígons de 
Montcada. La reactivació del teixit 
industrial per contribuir a reduir 
l’atur és un dels objectius que s’ha 

fixat CiU en el seu programa.  “Hem 
d’oferir possibilitats de feina als 
més de 3.000 aturats que hi ha al 
municipi”, va anunciar el candidat 
convergent el 2 de maig durant la 
presentació del pla Montcada 2020. 
La comissió que ha elaborat el pro-
jecte ha inclòs la promoció de la in-
dústria perquè esdevingui “el motor 
del desenvolupament” | SD

el president del Gremi, enric Gené, i Joan Maresma es donen la mà com a mostra de suport mutu

Les accions de precampanya que 
han dut a terme les formacions 
polítiques han estat marcades per 
la reforma de la Llei Orgànica del 
Règim Electoral General (LO-
REG). Els canvis introduïts en la 
normativa tenen com a finalittat 
reduir el pes de la publicitat i la 
propaganda, per això, fins a l’inici 
de la campanya estava prohibit, 
entre d’altres qüestions, regalar 
qualsevol element de promoció de 
les candidatures | PA 

La precampanya, 
marcada per la 
nova llei electoral
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PRESENTACIó DE LA LLISTA

La formació proposa ‘una altra manera de fer política’ i diu que el govern no ha assolit ni el 30% de les seves fites

Esquerra inclou a la llista una desena 
d’independents que creu en el seu projecte

ACORD DE LA COALICIó

La candidatura es presenta el 6 de maig, a la casa de la Vila

ICV-EUiA manté els seus 
regidors al front de la llista

Coincidint amb el primer dia de 
campanya, el 6 de maig (Casa de 
la Vila, 19h), ICV-EUiA presen-
tarà oficialment els integrants de 
la llista que encapçala Josep M. 
González. Els primers llocs de la 
candidatura els ocuparan els ac-
tuals regidors, Alba de Lamo, en 
el número 2; Laura Campos com 
a 3, i Oscar Gil en el 4, ja que 
ambdues formacions valoren po-
sitivament la tasca que han fet al 
llarg d’aquest mandat. 
Ramon Contijoch –president 
d’ICV– apareix en el número 5 
seguit d’Alejandra Hernández, 

Josep M. Rodríguez, David Ra-
mos, Mercedes Paredes, Sonia 
López, Salvador Beteta, Mónica 
Martínez, Antonio García, Pau-
lina Valiente, Laura Martín, Eva 
Bernal, Mireia Romero, Carolina 
Izquierdo, Fermín Villa, Diego 
Álvarez, Ramón Sánchez, Pilar 
Descàrrega i, tancant la llista, 
l’exalcalde Josep M. Campos.  

Bones expectatives. En un comuni-
cat de premsa, la coalició ha assen-
yalat que la tasca feta pel grup mu-
nicipal “augura un bon resultat 
en les properes eleccions amb un 
govern més verd  i roig”.

Pilar Abián | Redacció
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Contijoch i de lamo signant l’acord de la coalició per a la candidatura conjunta

 Agenda de campanya
6 de maig 
-A les 0h, penjada de cartells de 
les diferents candidatures.
-A les 19h, Casa de la Vila
Presentació de la candidatura 
d’ICV-EUiA.
7 de maig 
-Al matí
Carpa itinerant del PSC al centre 
comercial El Punt.
9 de maig 
-A les 19.30h, Gran Casino
Debat amb els candidats dels 
grups amb representació en el Ple 
organitzat per l’AV Terra Nostra.
10 de maig 
-A les 20.30h, Casa de la Vila
Debat amb tots els candidats or-
ganitzat per les associacions de 
comerciants de l’MCC, Can Sant 
Joan i Mas Rampinyo.
13 de maig 
-A les 20.30h, Auditori Municipal
Acte central d’Esquerra amb Marta 
Aguilar i el diputat Joan Tardà.
14 de maig 
-Al matí
Carpa itinerant del PSC a la rambla 
dels Països Catalans.
18 de maig 
-A les 20h, Kursaal
Debat amb els candidats dels 
grups amb representació en el Ple 
organitzat per l’AV Can Sant Joan.

Presència al carrer
Els candidats faran campanya als 
mercarts ambulants de Can Sant 
Joan i de Montcada.

C’s dóna a conèixer les persones 
amb les quals opta a les municipals

PROPOSTES DE fUTUR

La formació, liderada per carmen Romero, no té actualment representació al consistori

la candidata, al centre de la imatge, acompanyada de gairebé la totalitat dels membres que formen part de la seva llista
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La representació local de Ciuta-
dans (C’s) ha donat a conèixer la 
seva llista per a les properes elec-
cions municipals. La candidata, 
Carmen Romero, ha explicat que 
les persones que l’acompanyen 
en el primer intent de la forma-
ció per obtenir representació a 
l’Ajuntament montcadenc són 
“gent jove i amb ganes de tre-
ballar per canviar les actuals 

polítiques, de les quals s’estan 
beneficiant només els gover-
nants”, ha dit. 
Romero, que es va presentar 
públicament com a alcaldable 
el 8 d’abril, a la Casa de la Vila 
–avalada per la presència del 
president del partit i diputat al 
Parlament, Albert Rivera–, lide-
ra una candidatura integrada de 
manera correlativa per les perso-
nes següents: Toni Pérez, Pedro 

Ramos, Silvia Bonilla, Francisco 
Onieva, David Bretones, M. Án-
geles García, Juana Abad, Pedro 
Ruano, Mariola López, Pedro 
Colomé, Vanesa Hucha, Isra Se-
govia, Evelin Miras, David Mu-
ñoz, Jordi Gil, M. Carmen Felipe, 
Juan Carlos Fontanet, José Mi-
sas, Esther Sánchez i José Carlos 
Lara. Com a suplents hi figuren 
Enrique Fernández, Carmen Pa-
dilla i Francisco Leiva.

silvia Díaz | Montcada

La sala institucional de la Casa 
de la Vila es va omplir de simpa-
titzants i militants d’Esquerra en 
la presentació oficial –feta el 29 
d’abril– de la seva candidatura 
per a les municipals, que encap-
çala l’actual regidora i portaveu 
del grup municipal, Marta Agui-
lar. El responsable de presentar la 
llista va ser el regidor i número 
2, Jordi Sánchez, qui va destacar 
la important presència de perso-
nes independents –11 de les 24–, 
“que han apostat per donar 
suport a Esquerra davant la 
decadència del govern socio-
vergent”, va dir. Sánchez també 
va posar en valor la preparació 
dels membres de la candidatura 
–la majoria llicenciats universita-
ris–, la seva vinculació amb el tei-
xit associatiu i, sobretot, “la seva 
estimació per Montcada”. 

Coherència. Neus Vinyals, nú-
mero 5 de la llista, va parlar en 
representació dels independents 
agrupats sota el nom d’Acord 

per Montcada: “Som gent que 
hem vist en Esquerra una altra 
manera de fer política i una 
actitud coherent amb les se-
ves idees”.   La número 3 l’ocupa 
l’actual  secretària de comunicació 
de la formació, Montse Ribera, i 
el 4, Dani Parra, educador social 
vinculat al moviment associatiu.
Josep Centelles, Roser Solano i 

Joan Fabián ocupen els llocs 6, 
7 i 8, mentre que el 9 és per a 
Laura Balcell (AM). La resta de 
posicions les ocupen: Miquel Àn-
gel Gràcia, 10; Montse Madurell 
(AM), 11; Albert Salar (AM), 12; 
M. Àngels Teruel, 13; Joan Vi-
dal, 14; Montse Jiménez (AM), 
15; Antoni Mollet  (AM), 16; 
M. Teresa Dulcet (AM), 17; Da-

vid Passarell, 18; Montse Matllo 
(AM), 19; Josep Vidal, 20 i Rosa 
Pedrola (AM), 21.  En el seu dis-
curs Aguilar va ser molt crítica 
amb la gestió del govern local del 
PSC i CiU, “que no ha assolit 
ni el 30% de les actuacions  que 
consten en el Pla d’Actuació 
Municipal acordat per les dues 
formacions al 2008”. 

laura Grau | Montcada

la candidatura d’esquerra compta amb una important presència d’independents que s’han agrupat sota el nom d’Acord per Montcada
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Notícies TERRA nOSTRA 
Una sentència del TSJC dóna 
a raó als veïns de la Zona 21 en 
part del recurs presentat al 2007

pàg. 16

laveu.cat/noticies

pROTESTA pER L’hOSpITAL
La Plataforma per la Sanitat 
Pública concentra 350 persones 
en demanda del centre sanitari

pàg. 14

Tots els grups municipals, a ex-
cepció d’ICV-EUiA que es va 
abstenir, van aprovar el 28 d’abril, 
en l’últim Ple ordinari del man-
dat, una moció consensuada en 
junta de portaveus en suport a les 
famílies afectades pels desnona-
ments. El text, però, no és el que 
va presentar la Plataforma d’Afec-
tats per les Hipoteques (PAH) a 
través de la coalició ecosocialista 
i avalat per més de 2.000 signatu-
res. Els grups van argumentar que 
l’Ajuntament no té competències 
ni recursos per assumir algunes 
de les set demandes del col·lectiu 
com ara garantir un habitatge de 
lloguer social per a les famílies 
que, a causa de la crisi, siguin des-
nonades o fer de mitjancer davant 
les entitats bancàries. “Seria molt 
fàcil votar a favor de la moció 
de la PAH per quedar bé, però 
estaríem adoptant un compro-
mís que no podem complir”, va 
dir la portaveu d’Esquerra, Marta 
Aguilar en obrir el debat. 

En nom del PPC, Eva García va 
reconèixer la difícil situació en què 
es troben moltes famílies a causa de 
la crisi i va dir que “cal fer refor-
mes normatives buscant l’equili-
bri entre acreedors i deutors per-
què el sistema financer no resulti 
afectat”. Per part del govern, Joan 
Carles Paredes (CiU) va coincidir 
amb Esquerra que “seria irres-
ponsable aprovar una moció sa-
bent que no es pot assumir”, el 

mateix argument que va expresar 
M. Carmen Porro, la portaveu 
del PSC: “No podem garantir 
donar un habitatge a les famí-
lies afectades, paralitzar desno-
naments o arribar a acords amb 
entitats bancàries per refinançar 
deutes hipotecaris”.

Abstenció. ICV-EUiA, que va 
participar en l’elaboració del do-
cument aprovat definitivament, 
es va abstenir en la votació de la 
moció argumentant que s’havia 
compromès a defensar el text de 
la Plataforma. “Em sap greu que 
no haguem pogut arribar a un 
acord sobre el text presentat per 
la PAH tot i que el vam regis-
trar abans de Setmana Santa”, 
va dir el portaveu del grup, Josep 
M. González. Elisa Díaz, portaveu 
de la PAH, es va mostrar molt 
decebuda i indignada amb la de-
cisió del Ple i, en el torn de precs i 
preguntes, va acusar el govern de 
mentir: “Ens vau dir que apro-
varíeu la moció i no ho heu fet, 
us heu rigut de tota la gent que 
ha signat el document i que 
creu que el que aquí es demana 
és perfectament assumible”. 
El text aprovat acorda instar el 
govern espanyol a implementar 
mesures per paralitzar els desno-
naments i facilitar que els milers 
de pisos que estan acumulant les 
entitats financeres es posin a dis-
posició dels afectats en règim de 
lloguer social i amb un cost que 
no superi el 30% de la renda fami-
liar. L’Ajuntament també es com-
promet a facilitar l’accés dels des-
nonats als programes municipals 
d’habitatge protegit de lloguer 
sense tenir en compte que els be-
neficiaris estiguin en un registre 
de morositat.

L’Ajuntament no dóna suport al text de 
la pAh en considerar que és inassumible
Pilar Abián | Montcada

AfECTATS PER LES HIPOTEqUES

El ple aprova amb l’abstenció d’icV-EUiA una moció on l’administració es compromet a actuar dins de les seves competències

la portaveu de la PAH, elisa Díaz, va criticar la decisió del Ple municipal per no acceptar la moció presentada pel col·lectiu 

La portaveu de la 
Plataforma, Elisa Díaz, 
decebuda i crítica amb 
la decisió del plenari
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El tram de la N-150 que passa pel 
municipi, des de la connexió amb 
la C-17, a l’alçada de Can Sant 
Joan, fins a Cerdanyola, serà via 
urbana. En l’últim Ple del man-
dat tots els grups municipals, a 
excepció del PPC, van votar a fa-
vor d’incloure el vial sencer en la 
sol·licitud de traspàs de titularitat a 
la Direcció General de Carreteres. 

Costos a assumir. El PPC es va 
abstenir en la votació argumen-
tant que el govern no ha calculat 
què costarà transformar i mante-
nir la N-150 com a trama urbana, 
una preocupació que també va 
expressar ICV-EUiA, tot i votar a 
favor de la proposta. El president 

de l’Àrea de Política Territorial, 
Juan Parra (PSC), va justificar 
que el cost no se sabrà fins que 
no es faci el projecte tècnic. No 
obstant això, l’edil va destacar 
que la integració del vial a la xarxa 
local permetrà millorar els accesos a 
les zones 15 i 21 de Terra Nostra i a 
Can Cuiàs, així com al futur hospi-

tal. Parra també va recordar que la 
mesura desafectarà els marges de la 
carretera urbanísticament.
Una de les primeres accions que 
realitzarà el consistori, un cop la 
carretera sigui via urbana, serà 
adequar la parada de l’autobús 
que hi ha a les proximitats de la 
cruïlla amb el cementiri.

Pilar Abián | Montcada

El ple acorda demanar que la n-150 
s’integri en la xarxa viària municipal

fI DEL MANDAT
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La mesura desafectarà els marges de la carretera des d’un punt de vista urbanístic

Imatge virtual de la vorera i la marquesina projectada a un tram de la N-150 quan sigui via urbana
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Tots els grups municipals, a excep-
ció del PPC, van aprovar en el Ple 
d’abril una moció presentada per 
ICV-EUiA en què es comprometen 
a promoure actes de commemora-
ció amb motiu del 80è aniversari de 
la proclamació de la II República. 
Esquerra va instar el govern al com-
pliment de l’acord tot recordant que 
els anys 2005 i 2009 es van aprovar 
sengles mocions en el mateix sentit 
sense que s’hagin traduït en accions 
efectives. El govern va respondre 
que, arran les mocions, es va bate-
jar una plaça a Mas Duran amb el 
nom de la República. 

Recuperació de la memòria. El 
PPC va votar en contra de la 

proposta argumentant que es 
tracta d’un episodi antic que no 
té interès per a la ciutadania, 
comentari que va ser qüestionat 
per la resta de formacions, par-

tidàries de recuperar la memòria 
històrica i de no oblidar el passat 
per evitar que es tornin a repetir 
en el futur successos com els de 
la guerra civil.

PLE D’AbRIL

El projecte, pressupostat en 338.000 euros, es durà a terme entre els carrers Triangle i del cim

Llum verda per fer un aparcament 
a la muntanyeta de Can Sant Joan 

L’Ajuntament va aprovar en l’úl-
tim Ple ordinari d’aquest mandat 
la creació d’un aparcament a la 
muntanyeta de Can Sant Joan. 
L’actuació, de 338.000 euros, s’em-
marca en el Pla Integral del sector 
–finançat amb la Llei de barris– i 
va ser aprovada amb el vot a favor 
de tots els grups excepte Esquerra, 
que es va abstenir en considerar 
que el Pla no està complint amb les 
expectatives previstes. 
L’espai on es farà el pàrquing per 
a una trentena de vehicles es tro-
ba situat entre els carrers Triangle 
i del Cim i el projecte, que també 
preveu l’ajardinament del sector i 
l’accés als habitatges que envolten 
el solar, ha estat consensuat amb 

l’AV i els residents, segons va expli-
car el president de l’Àrea de Política 
Territorial, Juan Parra (PSC).

La Ribera. La Junta de Govern 
Local va aprovar el 3 de maig el 

projecte d’urbanització del carrer 
dels Horts, per donar continuïtat 
al vial en el tram comprès entre 
els carrers de la Conca i de les 
Aigües. L’actuació forma part del 
Pla Integral de la Ribera.

Pilar Abián | Montcada

l’espai on es crearà l’aparcament està situat a la confluència dels carrers del Cim i triangle
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Aprovada una moció en homenatge 
al 80è aniversari de la II República

Pilar Abián | Redacció

El text, presentat per icV-EUiA, va rebre el suport de tots els grups a excepció del ppc

la sessió plenària del passat 29 d’abril va ser l’última ordinària de l’actual mandat
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El Tribunal Superior de Justícia 
de Catalunya (TSJC) ha estimat 
en part el recurs contenciós admi-
nistratiu que va interposar l’AV 
de la Zona 21 de Terra Nostra 
l’any 2007 en relació amb la mo-
dificació puntual del Pla General 
Metropolità (PGM) d’aquest 
sector, aprovada definitivament el 
2006. “Aquesta sentència perme-
trà començar el procés des de 
zero”, ha apuntat el portaveu de 
l’associació, Jordi Fíguls. Els afec-
tats opinen que el projecte aprovat 
per la Generaliltat i l’Ajuntament 
no és equitatiu “perquè els pro-
pietaris petits havíem de pagar 
molt més que els grans cons-
tructors en la urbanització”. 
L’Ajuntament ha confirmat que 
no ha rebut oficialment la sentèn-
cia però ha avançat que, tan aviat 
com la tingui, farà una reunió amb 
els veïns. “La nostra voluntat és 
consensuar un acord amb els 
afectats”, ha manifestat el direc-
tor de l’Àrea de Política Territorial 
del consistori, Albert Barenys.

Llarg procés. El procés per regula-
ritzar la Zona 21 –entre la N-150 
i l’autopista C-58– es va iniciar a 
principi de la dècada dels 90 amb 
l’objectiu de dotar el sector dels 
serveis municipals de què dispo-
sa qualsevol zona urbanitzada i 
d’anul·lar la prohibició d’edificar 
que impedeix els veïns fer obres 
en el sector. L’any 2004 es va fer 
la modificació del PGM que va 
determinar com quedaven defini-
des les cinc zones d’actuació. La 
que presenta més conflicte és la 

número 2 perquè hi ha més d’un 
centenar de propietaris i no estan 
d’acord amb els costos que hau-
ran de pagar segons els projectes 
d’urbanització i de reparcel·lació 
que han fet l’Ajuntament i Gene-
ralitat. 
A la zona d’actuació número 1, 
la constructora Hercesa, que és 
l’única propietària, havia de cons-
truir uns 100 habitatges repartits 
en 6 blocs, dels quals només se 
n’ha edificat un. Ara la llicència 
d’obres quedarà paralitzada.

sílvia Alquézar | Redacció

Sentència judicial favorable al recurs 
presentat pels veïns fa quatre anys

ZONA 21

Hercesa, a causa de la crisi, només ha construït un dels sis blocs projectats
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La resolució implica la paralització de la llicència d’obres de la constructora Hercesa 

INICI DE DILIGèNCIES

De moment, no s’ha fet públic qui ha interposat la denúncia 

La Fiscalia investiga dos 
expedients urbanístics 
tramitats pel consistori 

L’Ajuntament ha lliurat a la Fiscalia 
Provincial de delictes urbanístics de 
Barcelona, a petició d’aquest orga-
nisme, dos expedients tramitats al 
municipi els anys 2005 i 2008. Un 
fa referència a la parcel·la ubicada 
entre els carrers Bonavista, Ro-
camora i l’avinguda de la Ribera 
–on hi ha blocs de pisos i l’espai on 
s’instal·len cada dimecres les para-
des de fruita del mercat ambulant– 
i l’altre, a una promoció d’habitat-
ges prevista a Terra Nostra. 
En el primer cas, tot arrenca de 
l’acord que al febrer del 2005 va 
signar el consistori amb el propi-
etari dels terrenys amb el com-
promís de compensar-lo perquè 
al 1983 es va esgotar el sostre 
edificable de la seva parcel·la. 
Segons l’acord, l’administració 
disposava de dos anys per fer-ho 
i bé podia ser a través de la ces-
sió de terrenys o amb metàl·lic. 
Davant la impossibilitat de com-
plir el conveni, al desembre del 

2008 el Ple el va anular amb una 
declaració de lesivitat al·legant 
que beneficiava en excés el pro-
pietari en perjudici dels interes-
sos de la ciutadania. El particular 
va denunciar el cas als tribunals 
i reclama 5 milions d’euros d’in-
demnització.

Llicència modificada. L’altre ex-
pedient que la Fiscalia vol inves-
tigar fa referència a la modificació 
d’una llicència urbanística conce-
dida a una promotora al barri de 
Terra Nostra, el juny del 2008. 
Inicialment, la firma va tramitar 
la construcció de 22 habitatges 
unifamiliars i després el projecte 
es va modificar per fer-hi 40 ha-
bitatges plurifamiliars en règim 
de protecció oficial, una obra que, 
de moment, no s’ha iniciat. Fonts 
del consistori han assenyalat que 
la investigació pot haver estat pro-
piciada arran d’una denúncia for-
mulada per part d’alguna entitat 
o particular. 

Pilar Abián | Redacció

 

> Remodelació de cinc àrees de joc infantil
L’Ajuntament dedicarà 60.301 euros a les obres de remodelació de les àrees 
de joc infantil –instal·lant paviment de seguretat i tancaments perimetrals– si-
tuades al parc del Turó Blau (Can Cuiàs), al carrer Carrerada i a les places 
Joanot Martorell, Lluís Companys i del Poble (Terra Nostra). Els treballs estaran 
finançats pel consistori i la Diputació de Barcelona. D’altra banda, la Brigada 
Municipal ha començat a instal·lar el mobiliari urbà que li ha cedit la Diputació, 
que consta de 50 bancs i la mateixa quantitat de papereres. A la imatge supe-
rior, col·locació de mobiliari a la plaça Lluís Companys  | SD

> Millora de la vorera de Can Casamada
L’Ajuntament ha ampliat la vorera que hi ha davant l’escola bressol Can Casa-
mada, al carrer Montiu, instal·lant una tanca de seguretat i un pas elevat per a 
vianants. Tota la zona es protegirà amb una tanca perimetral, excepte en l’accés 
al pas elevat per a vianants, on s’instal·laran pilones per permetre el pas de les 
persones i els cotxes. Segons ha informat el consistori, l’actuació s’emmarca en 
les obres complementàries a la implementació de la xarxa ciclable | SD
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> Queixes per l’anul·lació temporal de parades
La Federació d’Associacions de Veïns (Favmir) ha demanat a l’Ajuntament que 
s’avisi amb antel·lació als usuaris i a les companyies d’autobusos sobre quines 
parades resten temporalment anul·lades quan es fan obres o bé, es tallen els 
carrers per fer celebracions. Alejandro Regorigo, del col·lectiu, ha explicat que 
el 29 d’abril, amb motiu de l’asfaltat del passeig Sant Jordi, i l’1 de maig, per les 
festes de Mas Rampinyo “els usuaris es van quedar esperant perquè ningú 
no els havia avisat que no passava l’autobús” | SD
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LíNIA DE PORTbOU

Les concentracions, que es preveu siguin multitudinàries, s’iniciaran a la plaça Lluís companys, a les 19h

La plataforma crida a la mobilització 
pel soterrament el 19 i el 20 de maig

El secretariat de la Plataforma 
Soterrament Total ha elaborat un 
comunicat en què demana a les 
entitats i a la ciutadania en general 
que se sumi a les mobilitzacions 
previstes els dies 19 i 20 de maig, 
a les 19h, a la plaça Lluís Com-
panys, per reclamar al Ministeri de 
Foment el projecte constructiu del 
soterrament de la línia de Portbou. 
També s’està estudiant fer una tan-
cada indefinida a l’Ajuntament. 
La convocatòria compta amb el su-
port de l’Ajuntament que en el Ple 
de març va aprovar per unanimitat 
una moció exigint a l’Estat la pre-
sentació del projecte abans del dia 
13. De moment, segons la Platafor-
ma, les últimes notícies que ha fa-
cilitat el secretari d’Infraestructures, 
Víctor Morlán, és que aquest no 
estarà enllestit fins a final d’any. 

Accions previstes. La vintena de 
persones que formen el secretariat 
han fet dues reunions preparatòries 

de les accions de protesta. Penjar 
pancartes anunciant les manifesta-
cions i incloure aquest missatge als 
panells electrònics són algunes de 
les mesures aprovades i a les quals 
l’Ajuntament s’ha compromès a do-
nar suport instal·lant fins i tot una 
pancarta a la Casa de la Vila mal-
grat que la normativa municipal 
prohibeix penjar-ne al nucli urbà. 

“Estem molt satisfets de la res-
posta del consistori”, ha assenya-
lat el portaveu de la Plataforma, 
Jaume Relat, tot afegint “d’ara i 
fins a final d’any és quan s’ha 
de fer tot el que calgui perquè el 
compromís del soterrament es 
faci realitat”. El secretariat confia 
que totes les entitats i partits que 
donen suport al soterrament de 

la línia ferroviària que divideix el 
centre del nucli urbà participin ac-
tivament en l’organització de les 
accions reivindicatives. “L’objectiu 
és que la manifestació aplegui 
4.000 persones”, expressa el comu-
nicat del col·lectiu. El president de 
la Favmir, Antonio Cera, ha anun-
ciat que el col·lectiu dóna suport a 
la convocatòria.

Pilar Abián | Montcada

els membres del secretariat durant la primera reunió preparatòria de les accions de protesta feta el 26 d’abril a l’Abi
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Fins al 13 de maig restarà obert 
el període per sol·licitar un dels 
10 pisos amb protecció oficial 
en règim de lloguer que resten 
pendents d’adjudicació a les pro-
mocions de Mas Duran que va 
construir l’Institut Català del Sól 
(Incasòl) i que gestiona la Direc-
ció de Promoció de l’Habitatge 
de la Generalitat. Els pisos els 
pot sol·licitar qualsevol persona 
empadronada a Montcada, amb 
uns ingressos familiars inferiors 
a 3,5 vegades l’Indicador Públic 
de Renda d’Efectes Múltiples 
(IPREM).

Diferents tipus. Les peticions 
s’han de tramitar a l’Oficina Lo-
cal d’Habitatge, de dilluns a di-
vendres, de 8.30 a 14h, i els dijous 
també de 16 a 19h. Dels 10 pisos 
disponibles, 5 estan adaptats per 
a persones amb mobilitat reduï-
da. Els habitatges tenen entre 41 i 
80 m2, entre una i tres habitacions 
i una plaça d’aparcament. El preu 
del lloguer oscil·la entre els 284 i 
els 447 euros mensuals. 

Deu pisos de 
lloguer protegit, 
pendents 
d’adjudicació

silvia Díaz | Redacció
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SANITAT

La Favmir recull signatures per reivindicar un sistema sanitari públic i de qualitat

La nova manifestació per l’hospital 
aplega al voltant de 350 persones

La manifestació per reivindicar la 
construcció de l’Hospital Ernest 
Lluch del passat 30 d’abril ha estat 
la més multitudinària –prop de 350 
persones– de les cinc que ha con-
vocat la Plataforma per la Sanitat 
Pública i de Qualitat fins ara. La 
mobilització arriba en un moment 
en què, segons la l’organització, des 
de la Generalitat s’està defensant la 
privatització de la sanitat. Els con-
vocants van demanar als presents 
que assisteixin el pròxim 14 de 
maig a una manifestació convocada 
a Barcelona en contra de les retalla-
des i a favor del sistema públic.
Els participants van sortir des de 
Ripollet i Cerdanyola per reunir-
se a la N-150 i arribar plegats als 
terrenys de  Redosa –on s’ha de 
construir el centre, en terme mont-

cadenc–, i on els esperava una tren-
tena de veïns de Montcada, entre 
els quals hi havia membres de la 
Federació d’Associacions de Veïns 
de Montcada i Reixac (Favmir), 
d’ICV i d’EUiA. 
Carles Escolà, de la Plataforma, va 
llegir un manifest que insta l’admi-
nistració, entre d’altres, a que no es 
doni la gestió de la sanitat a entitats 
privades, que no es justifiqui l’ex-
ternalització dels serveis, que no 
es desgravin impostos a qui paga 
una assegurança privada perquè 
“no volem una sanitat per a rics i 
una beneficència per a pobres” i 
que no s’implanti el copagament. 
L’alcalde de Ripollet, Juan Parralejo 
(PSC), que va assistir a la manifes-
tació, va prendre la paraula i va dir 
que “els alcaldes dels municipis 
als quals donarà servei l’Hospi-

tal –Montcada, Ripollet, Cerda-
nyola i Barberà– hem treballat tot 
el que hem pogut per fer-lo rea-
litat i continuarem fent pressió”. 
L’alcaldessa de Cerdanyola, Carme 
Carmona (PSC), va participar a la 
concentració inicial a la seva ciutat.

Accions locals. La Favmir lliurarà 
el 10 de maig al Parlament totes 
les signatures que està recollint 
per reivindicar que la sanitat 
“continuï sent pública i que no 
es vegi afectada per les retalla-
des pressupostàries”. El Grup de 
Medi Ambient s’ha sumat a un 
manifest en defensa de la sanitat 
pública i l’entitat de malalts men-
tals Cemoriba també reclama que 
no es disminueixin els recursos, 
tant a nivell general com específi-
cament per a la salut mental.

silvia Díaz | terra Nostra

els assistents a la manifestació van recórrer la N-150 des del CAP II fins als terrenys de Redosa, on es va llegir un manifest
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Se ofrece. Paleta serio para reformas y repara-
ciones en el hogar. Tel. 608 582 141.
En venta. Piso en Can Sant Joan. C. Besós, 16. 
3 habitaciones. 106.000 euros negociables. Tl. 
935 646 107
Se ofrece. Señora de Montcada como cuida-
dora de personas mayores y niños los fines de 
semana. Dispuesta a dormir. Con referencia y 
título de cuidadora. Tel. 627 636 839.
Es lloga. Plaça de pàrquing al c. Aragó, a Mas 

Rampinyo. Tel. 620 992 410.
S’ofereix. Professor llicenciat dóna classes de 
física, química i matemàtiques. Tlf. 687 626 
761. Demanar per Pepe.
En venta. Mobiliario de peluquería y estética 
seminuevo: camilla, sillas tocador, recepción, 
lavacabezas, máquina de vapor ozono, lupa, 
secador casco, etc. Tel. 691 075 030. Precio 
a negociar.
pis en venda. Al passeig de la Font Pudenta, 

20. Amb ascensor, 3 habitacions, assoleiat. 
Preu: 162.000 euros. De particular a particular. 
Tel. 935 752 813.
Compro. Tebeos antics, còmics de superhe-
roirs, manga, llibre i àlbums. Tel. 630 930 616.
Es ven o es lloga. Plaça de pàrquing al carrer 
Aragó de Mas Rampinyo. Tel. 620 992 410.
Me ofrezco. A cuidar personas mayores o ni-
ños los fines de semana. Si es necesario tam-
bién me quedo a dormir. Tel. 627 636 839.

tel. 935 726 492anuncis gratuïts  
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 la FAMPA també fa una crida a la mobilització

La Federació d’AMPA del municipi 
(FAMPA), que aplega tant les es-
coles públiques com concertades, 
també ha decidit mobilitzar-se en 
contra de les retallades en l’àmbit 
educatiu i ha consensuat un ma-
nifest que es repartirà pels centres 
de la localitat. En aquest escrit, el 
col·lectiu expressa el seu rebuig a 
la supressió de la sisena hora en-
tenent que contribuirà a augmen-
tar el fracàs escolar. 
La FAMPA també es posiciona 
contra els retalls pressuposta-
ris que poden afectar la propera 
construcció del nou edifici de 
l’INS Montserrat Miró, pendent 
encara de dotació econòmica. 

Cara al curs vinent la Generalitat 
s’ha compromès a instal·lar dues 
aules mòbils al recinte de l’institut 
per esponjar les classes. 
“Com a Federació estem dispo-
sats a lluitar perquè els nostres 
fills tinguin centres educatius de 
qualitat i creiem que, per acon-
seguir-ho, hem de sumar esfor-
ços entre tots, professorat i fa-
mílies” ha manifestat el president 
del col·lectiu, Pedro Fernández, 
qui el passat 2 de maig, amb al-
tres membres de la junta va lliu-
rar personalment el manifest de 
la FAMPA al director dels Serveis 
Territorials del Vallès Occidental, 
Lluís Baulenas | SD

Els ànims entre el professorat de 
les escoles públiques de Mont-
cada estan encesos arran de les 
polèmiques mesures que està 
impulsant el Departament d’En-
senyament de la Generalitat per 
reduir despeses en educació. Els 
claustres i personal no docent de 
les escoles Reixac, El Viver, El 
Turó i Elvira Cuyàs i de l’INS 
La Ribera van protestar al car-
rer el 4 de maig amb pancartes i 
consignes contra la política edu-
cativa del govern català “que 
pot suposar un greu deteriora-
ment de la qualitat de l’ense-
nyament públic”, segons cons-
ta al manifest difós per l’escola 
Reixac, que també fa una crida 
perquè les famílies participin en 
la manifestació ciutadana que 
han convocat els sindicats el 14 
de maig a la plaça de Catalunya 
de Barcelona (11h).

Altres accions. Els altres centres 
també han distribuït  o tenen pre-
vist fer-ho escrits entre els alum-
nes i les seves famílies. A l’escola 
Font Freda, el Consell Escolar ha 

consensuat una carta de protesta 
contra les retallades que enviaran 
a les institucions. El claustre del 
Mitja Costa decidirà les accions 
a emprendre en els pròxims dies 
ja que una part del professorat es 
trobava fora de colònies. 
L’escola Mas Rampinyo, que en 
ser un centre en creixement no 
ha patit retallades, ha decidit po-
sar una pancarta a la façana amb 
el lema ‘Un país que inverteix en 
educació és un país que creu en 
una societat millor” i també repar-
tirà un manifest entre les famílies 
en què es posiciona en defensa 
d’una escola pública de qualitat re-
clamant, en segon terme, les reivin-
dicacions laborals del professorat. 

Societat
laveu.cat/societat

FIRA A CAn SAnT JOAn
Els comerciants organitzen la 
mostra d’Artesania i Comerç 
els dies 14 i 15 de maig

pàg. 20pàg. 19

RETALLADES EN EDUCACIó

laura Grau | Redacció

Les escoles públiques inicien accions 
contra les mesures del govern català

El professorat insta les 
famílies a parcticipar 
a la manifestació 
convocada el dia 14  
de maig a Barcelona

VInTÈ AnIVERSARI
L’Esplai Sesa celebra les dues 
dècades de trajectòria per 
fomentar el lleure infantil
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el 4 de maig el professorat de l’escola Reixac, amb pares i alumnes, va fer un acte reivindicatiu a la porta del centre

Mentre alguns claustres opten per sortir al carrer, d’altres posen pancartes i reparteixen manifestos a les famílies
Les famílies interessades a portar 
els seus fills al Casal d’Estiu que del 
27 de juny al 22 de juliol organitza 
la Regidoria d’Infància i Joventut 
han de fer la inscripció del 16 al 20 
de maig, de 9 a 10.30h a les esco-
les –menys el dia 16, que és festiu 
als col·legis– i de 17.30 a 20.30h a 
l’Espai Jove Can Tauler. L’activitat 
s’oferirà a tots els centres educatius 
de primària públics i també a La 
Ginesta. La novetat és que es pot 
fer el Casal per setmanes i no com 
abans, que era per quinzenes. El 
preu de l’activitat és de 40 euros 
setmanals. 

Casal esportiu. Per la seva banda, 
l’IME obre les inscripcions al seu 
Casal i al Campus Rexach del 16 
al 19 de maig, de 9 a 13h i de 17 
a 19h. La novetat és que s’amplia 
l’edat dels participants fins als 16 
anys (nascuts al 1995). En funció 
de l’edat dels infants –els més petits 
han de ser del 2007–, les disciplines 
que es practicaran seran diferents. 
El Casal es desenvoluparà en dues 
quinzenes, del 27 de juny al 8 de 
juliol i de l’11 al 22 de juliol i el 
Campus durarà tot el mes.

Les inscripcions
als Casals 
d’estiu, del 16 
al 20 maig
silvia Díaz | Redacció

Casal d’estiu del 2010 a l’escola Reixac
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Fins al 18 de maig es pot visitar a 
l’Espai Jove Can Tauler (Balmes, 
16) l’onzena edició de la Mostra 
d’Ensenyament que organitza la 
Regidoria d’Infància i Joventut 
amb l’objectiu de donar la màxi-
ma informació sobre l’educació 
després de l’ESO i afavorir que els 
estudiants, les famílies i els educa-
dors puguin reflexionar sobre el 
futur formatiu i professional dels 
joves. Els assistents obtindran da-
des sobre els estudis reglats com 
els batxillerats, la formació profes-
sional, els graus universitaris i les 
escoles d’adults, així com d’altres 
alternatives com els programes de 
qualificació professional inicial o 
els ensenyaments d’idiomes o de 
caire artístic. 

Canvi de data. La xerrada inaugu-
ral sobre els itineraris formatius 
–organitzada per l’Escola de Ma-
res i Pares (EMPA)–, s’ha ajornat 

fins al 18 de maig. Els primers a 
visitar la mostra van ser els alum-
nes de tercer d’ESO de l’institut 
La Ribera el 4 de maig. Els joves 
també van prendre part en una 
sessió de ioga del riure per enfo-
car assertivament el futur.

XII MOSTRA D’ENSENyAMENT

laura Grau | Montcada

nova oportunitat per 
dissenyar els itineraris 
formatius a seguir
La xerrada orientativa s’ha ajornat fins al 18 de maig

un grup d’alumnes de tercer d’esO de l’institut la Ribera assisteix a una xerrada de la Mostra

L’institut La Ferreria inaugurarà 
el curs vinent una nova família, 
la de serveis a la comunitat, amb 
un grau mitjà d’atenció socios-
anitària, una formació que, en-
tre d’altres, permet treballar als 
serveis domiciliaris o a residèn-
cies de gent gran. L’equipament 
de secundària organitza el 13 
de maig una jornada de portes 
obertes per mostrar el ventall de 
propostes que oferirà la pròxima 
temporada sobre educació no 
obligatòria. 
El centre imparteix els batxillerats 
de les branques humanístic-social 
i científic-tecnològic. Pel que fa 
als graus mitjans, a banda del 
nou curs, també hi ha el de cures 
d’auxiliar d’intermeria i el de sis-
temes microinformàtics i xarxes. 
De grau superior, els estudis són 
d’administració de sistemes infor-
màtics en xarxa, pròtesi dental, 
higiene bucodental i documenta-
ció sanitària. La sessió començarà 
a les 18h amb una presentació 
de l’oferta formativa a càrrec de 
l’equip directiu.

La Ferreria farà 
un nou grau 
mig d’atenció 
sociosanitària
silvia Díaz | Redacció

 la neuropediatra Conxa Bugie dóna consells per estimular el llenguatge
Prop d’una trentena de persones  
–tot dones– va assistir a la xerra-
da sobre la comunicació amb els 
fills quan encara no parlen que va 
organitzar l’Escola de Mares i Pa-
res (EMPA) el 4 de maig a la sala 
institucional de la Casa de la Vila. 
La neuropediatra del servei Dap-
si, Conxa Bugie, va fer un recor-
regut per l’evolució cognitiva del 
nadó fins als dos anys i va donar 
alguns consells als pares per faci-
litar l’aprenentatge del llenguatge. 
Posar-nos a l’alçada dels ulls del 
nen quan parlem, descriure les 
situacions que apareixen a les il-
lustracions dels contes –i no no-

més enumerar els 
objectes–, utilitzar 
tons aguts i una 
entonació musical 
quan interactuem 
amb ells i fomen-
tar el pensament 
abans de l’acció, 
són  algunes de les 
pautes que va pro-
posar Bugie per 
estimular la parla. 
La neuropediatra 
també va destacar la impor tància 
de verbalitzar els sentiments i do 
nar  explicacions de per què el nen 
sent ràbia i tristesa en determinats 

moments  “per tal que ell enten-
gui el que li passa i sigui capaç 
de trobar les paraules adequa-
des”, va afegir | Lg
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L’associació de comerciants de 
Can Sant Joan ha decidit que la 
36a edició de la Fira d’Artesania 
i 6a de Comerç enguany se ce-
lebrarà durant dos dies –14 i 15 
de maig– de 10 a 20h al carrer 
Reixagó i la plaça del Bosc. “Van 
ser els mateixos comerciants els 
que ens van dir que, ja que fan 
l’esforç de sortir al carrer, pre-
ferien que la Fira durés més”, 
ha indicat el president de l’entitat, 
Rafael Domínguez. 
No obstant, a l’hora de la veritat, 
l’organització ha explicat que la 
participació de comerciants serà 
similar a la de l’any passat –amb 
una seixantena de carpes– mal-
grat l’ampliació horària, un fet 
que, segons Domínguez, es deu 
a la proliferació de dues noves 
fires comercials durant aquest 
any, la de la tardor i la de l’aigua, 
de Montcada Centre Comerç 
(MCC). “No es poden muntar 
tantes activitats similars i tan 
seguides –ha expressat Domín-
guez– perquè cansem els co-

merciants i la clientela”. Els par-
ticipants seran, majoritàriament,  
comerços del barri, tot i que tam-
bé hi haurà de la resta de zones 
del municipi i carpes d’entitats. 

Més activitats. Per dinamitzar la 
Fira, la plaça del Bosc acollirà 
diferents actes. El dia 14 al matí 
hi haurà una desfilada de moda 
a càrrec d’una botiga de roba de 

Can Sant Joan. A la tarda, cap a 
les 18h, actuarà l’escola de dansa 
Jym’s. El dia15, a les 12h, hi haurà 
un concert de la Banda de Músi-
ca de Santa Perpètua de Mogoda. 
Coincidint amb la Fira, l’associació 
Amics del Ferrocarril organitzarà 
la primera trobada de modelisme 
a la sala Sebastià Heredia del Kur-
saal, espai que acollirà diverses 
maquetes de trens antics.

CAN SANT JOAN

Una seixantena de carpes s’instal·larà al carrer Reixagó els pròxims 14 i 15 de maig

silvia Díaz | Redacció

les parades de venda de complements són habituals en la Fira d’Artesania i del Comerç 
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La Fira d’Artesania i del Comerç 
es farà enguany durant dos dies

L’Agrupació de Defensa Forestal 
(ADF) i l’entitat El Bosc és vida 
han reconvertit la quarta edició 
de la plantada popular d’arbres 
en la Festa del bosc, amb la in-
corporació al programa de tallers 
i atraccions infantils. L’activitat 
tindrà lloc el 7 de maig i el punt 
de trobada serà el nou berenador 
de la Font del Tort (10h). “Els 
pares que hi acostumen a par-
ticipar ens van dir que estaria 
bé acompanyar la plantada 
amb més activitats per a la ca-
nalla i això hem fet”, ha explicat 
el president de l’ADF, Julio No-
lasco. Enguany s’ha plantejat la 
reforestació com una gimcana en 
què els nens hauran de superar 
diferents proves. 

Novetat. Per dinamitzar la festa hi 
haurà tallers de maquillatge i pro-
postes lúdiques i esportives. Una 
de les més novedoses és la que 
dinamitzarà el Centre Espeleolò-
gic Alpí Vallesà (CEAV). Segons 
Ildefonso García, membre de 

l’entitat, “s’instal·larà una tiro-
lina de llarg recorregut i ponts 
tibetans entre els arbres”. Les 
espècies triades per a la planta-
da són fortes i resistents, com el 
roure i les alzines sureres i comu-
nes. “Un any fem la plantació 
durant la tardor i el següent, 
a la primavera, d’aquesta ma-
nera comprovem els nivells de 
supervivència dels arbres”, ha 
indicat Nolasco. 

silvia Díaz | Redacció

MEDI AMbIENT

La plantada d’arbres tindrà lloc el 7 de maig al nou berenador

Reforestació de la Font 
del Tort amb una festa

un nen de l’Ae el turó, plantant un arbre
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L’esplai Santa Engràcia Som 
Amics (Sesa) celebra enguany 
el seu vintè aniversari. L’entitat 
la van impulsar un grup de jo-
ves de Montcada l’any 1991 
amb l’objectiu de recuperar els 
valors de companyonia i solida-
ritat dels tradicionals caus. Poc 
a poc el grup va anar creixent i 
es van crear diferents grups per 
edats. Tots ells tenen una cita els 
dissabte a la tarda a la plaça de 
l’Església (de 17h a 19h).
“A través del joc, les excursions 
i els tallers, intentem que els 
nens aprenguin a conviure, a 
compartir i a apreciar la natu-
ra”, ha explicat el monitor Ra-

mon Vilar. Actualment l’Esplai 
compta amb una cinquantena de 
nens, xifra que havia arribat al 
centenar en les primeres èpoques. 
Per commemorar l’efemèride, 

l’entitat va fer una gimcana noc-
turna el 30 d’abril, amb 55 per-
sones. També té previst fer una 
exposició al juliol i un sopar de 
germanor a final d’any.

SE
Sa

ANIVERSARI

laura Grau | Redacció

L’esplai Sesa compleix vint anys 
promovent l’educació en el lleure
L’entitat compta en l’actualitat amb una cinquantena de nens i nenes de diferents edats

Foto de família dels monitors i dels nens que participen a les activitats de l’esplai actualment

 

Un grup de joves de la Ribera en-
tre 12 i 16 anys van participar a 
mitjan d’abril en un taller de cò-
mic que la Fundació UB va oferir 
al Centre Cívic, organitzat per la 
Regidoria d’Integració. L’objectiu 
de l’activitat era potenciar el valor 
de la solidaritat i conscienciar els  
joves sobre les desigualtats entre els països desenvolupats i els que no ho 
estan elaborant una tira de còmic sobre la temàtica  | SD

> promoció de la solidaritat a través del còmic
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> Tallers escolars sobre multiculturalitat
Els alumnes de primer cicle de les escoles El Turó i El Viver han participat du-
rant el mes d’abril en un taller sobre els costums dels nens i nenes de diversos 
països, promogut per la Regidoria d’Integració Social, Cooperació i Solidaritat. 
L’objectiu era fomentar el respecte i la tolerància vers les diferents cultures i 
educar sobre els drets de la infància | SD

L’associació internacional de poli-
cia (IPA) va reconèixer en un acte 
celebrat el 28 d’abril a la Casa de la 
Vila totes les persones a títol indi-
vidual, cossos policials i municipis 
que han col·laborat amb una cam-
panya impulsada per l’organització 
per portar uniformes i material 
tècnic, com centraletes telefòniques 
en desús a Espanya, per al país afri-
cà de Gàmbia. El reconeixement 
va comptar amb la presència de 
l’alcaldessa de Montcada i Reixac, 
M. Elena Pérez (PSC); el cònsol 

general de Gàmbia, Kassin Njie, i 
els presidents de l’IPA a Catalunya 
i el Vallès Occidental, Xavier Vila-
ró i Felipe Fernández, respectiva-
ment. “Ens mouen els principis 
de servei per amistat”, va indicar 
l’agent de la Policia Local de Mont-
cada i Reixac Joan Antoni Sáez, 
membre de la IPA. Des del 2001, 
l’organització fa campanyes soli-
dàreis aportant ajut a territoris com 
Kosovo, Bòsnia, Bieolorrússia, el 
Marroc i el més recent a Gàmbia. 
L’acte va cloure amb el lliurament 
dels diplomes als assistents.

silvia Díaz | Montcada

Vilaró, Pérez, Njie i Fernández durant el torn d’intervencions per presentar la campanya

SOLIDARITAT

La casa de la Vila va acollir la presentació de la campanya

Iniciativa de l’IpA a favor 
de la policia de gàmbia
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L’AV de Terra Nostra organitza el 8 de maig una nova edició de la festa de la 
rosa, a la plaça del Poble, a partir de les 11h. En el marc de la celebració es 
premiaran les millors roses que es presentin, una tancada, una a mig obrir i 
una altra completament oberta. A les 12h, la cobla Premià oferirà una ballada 
de sardanes, convidada per l’Agrupació Sardanista de Terra Nostra  | SD

> nova edició de la festa de la rosa
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La Regidoria de Salut Pública 
i Consum i el Col·legi de Farma-
cèutics de Barcelona, amb el suport 
del Departament de Salut, han 
posat en marxa un cicle formatiu 
als usuaris dels dos Casals de gent 
gran del municipi sobre el bon ús 
dels medicaments, xerrades que 
imparteix la farmacèutica montca-
denca Carme Pardo. Les dues pri-
meres conferències van tenir lloc els 
dies 2 i 3 a la Mina i a l’equipament 
del Parc Salvador Allende i les dues 
que resten tracten sobre com seguir 
els tractaments i consells mèdics, 
que tindran lloc el 9 de maig a la 
Mina i el 10, al Casal de Montcada 
i Reixac, totes dues a les 17h. 

La gent gran es mou. La Regidoria 
de Participació Ciutadana, el Casal 
de la Mina i el Centre Cívic La Ri-
bera han posat en marxa la segona 

edició de ‘La gent gran es mou’, 
un cicle de sortides que promou 
la participació activa d’aquest col-
lectiu. Una sortida a Gallecs, el 14 
d’abril, va donar l’inici a les excur-
sions. El 12 de maig hi ha prevista 
una altra al Museu Cosmocaixa de 
Barcelona, de 15.30 a 19.30h, per 2 

euros (inclou el trasllat en autocar). 
El dia 17 es farà una caminada i vi-
sita a l’antiga Casa de les Aigües de 
la Trinitat Nova (16h). Per al 25 de 
maig s’ha previst una excursió als 
parcs situats a Montjuïc (15.30 a 
19.30h) i per al 6 de juny, una altra 
al Zoo de Barcelona (10h). 

GENT GRAN

silvia Díaz | la Ribera

Els Casals ofereixen xerrades sobre 
l’ús correcte dels medicaments
participació ciutadana i la Ribera han posat en marxa un nou cicle d’excursions

Carme Pardo, a la Mina, repartint medicaments per analitzar-ne els seus components

Analitzar els falsos mites sobre fumar és l’objectiu d’una 
exposició que la Regidoria de Salut Pública i Consum i 
la secció local de l’Associació Espanyola contra el càn-
cer (AECC) organitzen del 16 al 22 de maig a la Casa 
de la Vila, uns dies abans de la commemoració del Dia 
Sense Tabac (31 de maig). En el marc de l’exposició, 
el dia 19 (18.30h), el doctor Esteve Fernández, de la 
unitat de control del tabaquisme de l’Institut Català 
d’Oncologia, oferirà una conferència sobre com deixar 
de fumar. D’altra banda, l’AECC va fer el 4 de maig la 
captació anual de fons per donar suport les persones 
afectades pel càncer (imatge)| SD

> Dia Mundial contra el tabac
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Tres años de lucha
Con motivo del 1 de Mayo y el tercer 
aniversario de la plataforma social Los 
lunes al Sol, pensamos que es el mo-
mento de hacer una reflexión de si en 
nuestro país sería conveniente dar un 
giro de timón valiente a las políticas 
que se están practicando. Desde ‘Los 
lunes al sol’ seguimos manteniendo el 
tremendo esfuerzo de movilizarnos una 
vez por semana y seguiremos hacién-
dolo, no obstante, nos hemos mante-
nido al margen de la actividad social 
del pueblo en este periodo preelectoral 
pues sabemos que hay opciones políti-
cas que pueden tratar de intentar ren-
tabilizar nuestra lucha. A estos últimos 
una advertencia, seguimos insistiendo 
que están al servicio de la ciudadanía, 
para ésta, son el principal problema de 
este país. Políticos que llaman intere-
sandose para ver si pueden venir a la 
concentración (para hacerse la foto) 
o que ofrecen puestos en sus listas a 
algún componente de nuestra platafor-
ma… la advertencia es clara, los que 
ahora pugnáis por estar en el poder, si 
la situación no cambia, el pueblo aca-
bará pidiéndoos responsabilidades.  
Las políticas de recortes sociales, 
cambios en la jubilación o reforma la-
boral que se están haciendo, siempre 
les toca a los mismos, recordad que 
desde hace tres años lo venimos vati-
cinando “sólo manteniendo el trabajo 
de todos se logra mantener el estado 
del bienestar, a los pensionistas, fun-
cionarios y sobre todo la costosísima 
clase política que mantenemos como 
un lujo que pronto no podremos pagar 
si seguimos con los 300 ERE´s diarios 
y echando 3.000 trabajadores al día 
durante los últimos cuatro años. Por 
tanto, la responsabilidad vuelve a ser 
de todo el arcoiris político y no sólo de 
los recién llegados o los que quieren 
pillar sillón.
Para terminar un llamamiento más 
a la unidad de acción de sindicatos, 

plataformas de parados locales, asoci-
aciones vecinales, plataformas contra 
las hipotecas, todos debemos de hacer 
piña pues todas esas situaciones tie-
nen un denominador común, el paro. 

José Antonio Grillo
Plataforma Social Los Lunes al Sol

Si otro gallo cantara...
Es el tercer año consecutivo que, con 
un proyecto a favor de la Ribera, la 
Asociación de Colombianos toca el 
tema sobre las drogas. Ya llevamos ti-
empo avisando a las demás asociacio-
nes y técnicas del Centro Cívico sobre 
el crecimiento de la venta y el consu-
mo de las mismas. Tanto los Mossos, 
como la policía, cada dos por tres es-
tán viniendo para buscar a los narcos. 
El 2 junio tenemos una conferencia 
acerca de las drogas con una película 
“La cruz y el puñal” de hace 30 años 
(el horario es de 19 a 21,15h) basa-
da en hechos reales sucedidos en los 
EUA sobre dos bandas luchando por 
el territorio y las drogas y que acaba 
con soluciones importantes de un per-
sonaje principal. Los que vayan a verlo 
disfrutarán. Les esperamos, la entrada 
es gratuíta y de gran bendición y no es 
religión sino vida. 
Esperamos los apoyos de la Alcaldía y 
de los políticos a favor de este proyec-
to –ya que hay 14.000 euros para 
el barrio de la Ribera en programas 
a favor del centro cívico y de aso-
ciaciones– no gastando el dinero en 
carnavales, cenas y salidas de paseo, 
cuando hay un problema muy serio el 
del barrio y nosotros tenemos la soluci-
ón y respuestas para ayudar a la gente 
esclavizada por las drogas y el alcohol. 
Tenemos centros de rehabilitación y 
asesorías psicológicas y espirituales. 
Hoy más que nunca espero que los 
políticos vengan ese día y, con su pre-
sencia, apoyen a este barrio que real-
mente necesitan una mano. Otra cosa 
importante, no debemos de confundir 

el tocino con la velocidad y la religión 
acerca de la película que queremos 
proyectar. Esperamos que el pueblo 
tenga una visión amplia y vea las co-
sas buenas que hay en las personas 
con un humilde corazón y principios 
morales. Y de la misma manera como 
están mejorando las fachadas de los 
edificios de este sector para una mejor 
cara, también las personas necesitan 
un apoyo no sólo de los políticos sino 
también de las empresas y las perso-
nas de buen corazón. Todos unidos y 
de diferentes culturas hemos de bus-
car lo mejor para esta sociedad. 

Juan Manuel Fuentes 
Asociación de Colombianos 

Historia perdida
Hace menos de un año terminé un li-
bro que pronto estará en las librerías. 
Actualmente estoy terminando otro so-
bre todos los pueblos de España. Se 
narra la historia de cada rincón acom-
pañado de una lírica atractiva. Al lle-
gar a Montcada me encuentro con una 
dificultad y es hallar la historia perdida 
en la oscuridad de los siglos de un em-
blemático caserío, la Torre dels Frares. 
La historia, más o menos la sé. Pero 
hay un principio que no logro enlazar 
con nada: ¿Por qué y quién construyó 
esta Torre? ¿Fue un monasterio? Si lo 
fuero seguro que estaría habitado por 
los Jerónimos ¿o no llegaron nunca a 
hacerlo? Si lo habitaron, pienso que 
sólo se dedicarían hacer lo que im-
ponía la regla de entonces, la de San 
Agustín. En ese caso ¿había habitan-
tes en Montcada? Si no los había, 
entonces no era un templo abierto al 
culto público, sino privado y entonces 
tendría sepulturas en sus alrededores, 
las cuales solían estar marcadas por 
cipreses. ¿Hubo constancia de cipre-
ses? Si encuentro más información 
incluiría también esto. De lo contra-
rio me conformaría con la ermita del 
Turó. Lo que no se comprende es la 

incompetencia de los alcaldes pasados 
para vender el Turó. Estos bienes públi-
cos no se pueden vender, se arriendan 
por años y luego se vuelven a arrendar. 
Pero veo que en esto hubo bastante ig-
norancia o tal vez corrupción. No sé. El 
caso es que Asland se ha convertido en 
una máquina criminal del cáncer para 
este sufrido pueblo.

F.G.R.
Montcada 

L’Ajuntament i Lafarge
El 13 d’abril, davant la jutgessa de 
Cerdanyola, l’advocat contractat per 
l’Ajuntament (pagat amb diners pú-
blics), en defensar als querellats acu-
sats de no fer complir la normativa da-
vant la contaminació de la cimentera, 
va prendre partit a favor de Lafarge. El 
govern municipal i el seu advocat s’es-
cuden en la Generalitat quan l’Ajun-
tament té competències pròpies en 
medi ambient, salut pública i soroll.  
Aquestes competències estan reco-
negudes legalment (Art. 25 de la Ley 
7/1985, Art. 66 del Decret Legislatiu 
2/2003, Art. 27 de la Llei 16/2002). 
Respecte la legislació del soroll, l’ad-
vocat de l’Ajuntament diu que Lafar-
ge té fins al novembre del 2011 per 
complir un Decret però, en canvi, no 
cita que la Llei del 2002 és d’obligat 
compliment des de fa anys i Lafarge 
l’està incomplint. Per tant, l’actual 
govern municipal (PSC-CIU) no obre 
cap expedient, ni sanciona, ni suspèn 
l’activitat de la cimentera en perjudici 
de la salut dels veïns i, tal com s’ha vist 
en el procés iniciat als jutjats, podria 
ser subjecte de delicte penal.

Grup de Medi Ambient
Montcada 

Fe d’errates
En l’anterior número vam publicar que la 
candidata de C’s va estar acompanyada en 
la seva presentació de la diputada Rosa de 
Rivera quan el nom correcte és Carmen. Res-
pecte al percentatge obtingut per C’s a les 
autonòmiques va ser de 4,47% i no del 4,2.

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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Fil directe amb l’Ajuntament

El proper número, el 20 de maig

el clic

Abocaments perillosos

A principi de març van aparèixer al costat de la 
plaça Francesc Macià de Mas Rampinyo plaques 
de fibrociment, d’uralita, que contenem amiant, 
un element cancerigen. Els materials eren al cos-
tat d’un parc infantil i d’una escola. Un mes des-
prés, els operaris van procedir a retirar-les, durant 
una operació molt complicada, pels riscos que pot 
comportar per a la salut la manipulació d’aquests 
elements, i costosa, que es finança amb diners pú-
blics perquè que les tasques les assumeix l’Ajun-
tament. Espero que els responsables dels aboca-
ments incontrolats d’uralita prenguin consciència 
de la perillositat d’aquestes accions i del que cost 
que implica per a les arques municipals.
Maria Rosa Borràs. Mas Rampinyo

Envia la teva foto a som@laveu.cat

>Editorial
Cursa electoral
A partir del 6 de maig i fins 
el dia 20 les diferents for-
macions polítiques que con-
corren als comicis ja podran 
demanar obertament el vot a 
la ciutadania. A diferència de 
les dues cites municipals, en 
què es van presentar només 
les cinc forces representades 
al Ple, en aquesta ocasió hi ha 
dues candidatures més: Ciu-
tadans (C’s) i Plataforma per 
Catalunya (PxC). Ambdues 
volen provar si el suport que 
van obtenir a la localitat en 
les passades autonòmiques 
(4,47% dels vots C’s i 2,87%, 
PxC) pot garantir la seva pre-
sència al Ple. De moment, 
Ciutadans ha posat fil a l’agu-
lla i ja ha presentat pública-
ment la llista, mentre que PxC 
sembla que només aposta per 
les sigles ja que cap membre 
de la candidatura, ni tan sols 
el cap de llista, han sortit de 
l’anonimat. 
A banda d’augmentar el nom-
bre d’alcaldables, hi ha una 
altre tret diferencial en aques-
tes eleccions i és que, per 
primera vegada, el nombre de 
candidates supera el dels can-
didats. La presència de les fè-
mines en política ha guanyat 
terreny en els últims anys, 
especialment arran la Llei de 
paritat i evidencia clarament 
un abans i un després res-
pecte el primer mandat de la 
democràcia quan, de 21 re-
gidors, tan sols hi havia una 
dona, Núria Cervera (CiU). 
Però, independentment del 
sexe del futur alcalde, el que 
vol l’electorat és el compli-
ment dels compromisos que 
aquest adquireixi durant la 
campanya. Només així es pot 
posar fi al descrèdit que afec-
ta la classe política.

Al costat de la passera sobre la riera de Sant Cugat que connecta amb el 
carrer de l’Alzina, en el polígon de la Ferreria hi ha un abocament de dei-
xalles que ha aparegut recentment. Qui l’ha de netejar? M. T. I Terra Nostra 

Els abocaments de residus són una mostra d’incivisme que afecta 
greument els espais públics i poden arribar a ser fets delictius. 
L’Ajuntament, en la mesura que els detecta, prova de que siguin 
retirats pels seus responsables, fet que es produeix quan es tracta 
d’alguna obra o activitat molt concreta i localitzable. Però com que 
això és molt difícil, la llei preveu que el responsable és el propietari 
de la finca, al qual se li requereix la neteja i conservació de l’espai. 
Si es tracta d’un espai públic, l’Ajuntament el neteja tan aviat com 
sigui possible per evitar l’efecte imant | Juan Parra, president de 
l’Àrea de Política Territorial (PSC)
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portaveus municipals
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Opinions dels grups polítics amb representació al Ple

M. Carmen Porro
Portaveu del PSC

Tots fem Montcada
El 22 de maig s’acosta i amb aquesta data la pos-
sibilitat d’exercir un dels més grans valors de la 
democràcia: el d’escollir qui volem que ostenti la 
representació política local per fer realitat les de-
mandes i necessitats. Un municipi és el que és la 
seva ciutadania, els seus representants i les seves 
institucions municipals, en definitiva, les diferents 
sinèrgies i les actuacions conjuntes que en resul-
ten del treball diari de tothom. 
Les persones que formem la candidatura del PSC 
de Montcada, liderat per María Elena Pérez, con-
siderem que ara hem de treballar conjuntament 

més que mai, ser realistes, continuant amb la fei-
na ben feta i que és el moment de parlar d’un pro-
jecte comú, el projecte de Montcada i Reixac.
Mes enllà dels projectes de pedra, els nous equi-
paments, la millora dels carrers i places, la seva 
neteja i la seguretat en general, protagonistes del 
dia a dia a la nostra ciutat, és el moment de treba-
llar de la mà, junts, de forma decidida per les po-
lítiques socials, per estar al costat de la ciutadania 
i dels col·lectius més necessitats, de les persones 
aturades, de la gent gran i dels joves.
Des de l’agrupació socialista local volem treba-

llar decididament per les persones, per la nostra 
Montcada i Reixac. Un municipi del què ens hem 
de sentir orgullosos i del que, comptant amb tot-
hom, hem de fer un referent. Nosaltres creiem en 
aquest projecte, amb un equip renovat i amb ex-
periència, perfectament cohesionat, equilibrat en-
tre homes i dones i que incorpora persones joves. 
Una candidatura sòlida, potent i ferma amb un fort 
lideratge que gestiona amb transparència
Aquesta és la Montcada i Reixac que nosaltres vivim, 
amb la què somiem. I tu? Ens ajudes a fer realitat 
aquest somni? Comptem amb tu i amb el teu vot.

El nostre compromís és amb tu
Es compleixen 12 anys de Govern Municipal 
PSC y CiU, un període en què s’han disposat 
de molts recursos econòmics, però que no han 
servit per crear una situació de major qualitat 
de vida a la ciutadania, al contrari, no han parat 
de créixer els impostos i els serveis a les perso-
nes han sigut marginats pressupost rere pres-
supost.
La coalició ICV-EUiA té una altre manera de 
gestionar els recursos públics. Ara que la situa-
ció econòmica no permet els malbarataments, 
donant prioritat a les persones i obrint l’Ajun-

tament a les idees i a la participació de la ciu-
tadania. Dotant els ambulatoris dels serveis de 
pediatria i ginecologia. Potenciant l’educació 
inclusiva i el dret a la educació. Facilitant el dret 
a l’habitatge. Reduint la contaminació atmos-
fèrica i acústica. Fomentant els contractes de 
treball de qualitat, ni ETT, ni serveis integrals. 
Donant suport a un comerç local que doni vida 
a la ciutat i ocupació. Promovent la tarifació so-
cial dels serveis, fent pagar més a qui més té. 
Completant la implantació de la policia de pro-
ximitat. Recuperant la Participació Ciutadana. 

Garantint un Ajuntament amb parets de vidre i 
contra la corrupció...
Liderant els projectes de ciutat: Construcció de 
l’hospital de gestió pública Ernest Lluch, el so-
terrament de la línia de Portbou i les converses 
per definir el pla de trasllat de Lafarge.
Millorar els serveis a les persones, un model 
de ciutat sostenible i recuperar la participació. 
Aquest és el compromís d’CV-EUiA amb Mont-
cada, aquest és el nostre compromís amb tu.

Vota por un futuro mejor
¿Vives hoy mejor que hace 4 años? Hecha esta pre-
gunta a vecinos de nuestra ciudad, nadie contesta 
afirmativamente. Nadie considera vivir mejor ahora 
que antes. La calidad de vida de los ciudadanos de 
Montcada i Reixac ha empeorado, la gente tiene más 
problemas, vive con menos recursos y admite que su 
ciudad no es como les gustaria. Los barrios se han 
deteriorado y las personas tienen mayores dificultades 
para tirar sus proyectos vitales hacia adelante. Por ello 
afronto esta campaña electoral con enorme rigor, se-
riedad y responsabilidad siendo muy consciente de la 
grave situación económica y social. Me presento a es-

tas elecciones para ser tu garantía, tu garantía de que 
la Generalitat no siga haciendo recortes desmesurados 
e injustos, de que el gobierno municipal no siga subi-
endo los impuestos, abandonando la ciudad y malba-
ratando los recursos públicos, de que el gobierno de 
España no siga asfixiando a los ciudadanos. Me dirijo 
a ti, ciudadano de Montcada: mereces un gobierno 
que se preocupe de crear empleo, de generar puestos 
de trabajo, de dar oportunidades a las personas, a las 
familias, a los autónomos, a las pequeñas y medianas 
empresas, mereces que se ajuste el IBI (contribución) 
a los servicios reales de cada barrio, no puede ser que 

haya semejantes desigualdades sin tener los servicios 
mínimos que un barrio debe tener.
Mereces una mayor presencia policial con agentes de 
proximidad. Mereces estar por delante de aquellos in-
migrantes ilegales a la hora de acceder a las prestaci-
ones sociales. Mereces tener mejor transporte público 
entre los barrios. Mereces que se elimine el carril bici y 
que hayan aparcamientos públicos. Y mereces, como 
no, mayor limpieza de las calles, plazas y parques de 
Montcada. Éste es mi único objetivo: que vivas mejor 
estos próximos 4 años. Pero, para ello, necesito que vo-
tes por el futuro de Montcada. Vota Partido Popular.

per a Montcada i Reixac
Ens trobem en un context econòmic i social di-
fícil. No són temps fàcils per als ajuntaments, i 
tampoc per a la ciutadania. Els efectes de la cri-
si econòmica es veuran agreujats pel desgavell 
del govern de PSC i CiU que, amb les polítiques 
d’aparador que ha portat a terme aquests darrers 
anys ha anat generant més despesa i no ha sa-
but aprofitar els temps de prosperitat per invertir 
i desenvolupar el potencial de la nostra ciutat. És 
per aquest motiu que per als propers quatre anys 
Esquerra i el grup que conforma Acord per Mont-
cada (Acord Municipal) posem l’accent en dos 

àmbits cabdals: l’econòmic, entès com a element 
dinamitzador d’ocupació i de promoció de la ciu-
tat, i les polítiques d’inversió social, ja que en el 
context actual cal dur a terme polítiques que evitin 
la fractura social i que ajudin a mantenir els nivells 
de benestar assolits fins ara. Sabem que tot plegat 
és complicat a causa de les dificultats que patim i 
justament per això també ens comprometem des 
de l’Ajuntament a fer polítiques d’acompanyament 
als nostres veïns i veïnes davant les seves dificultats 
i les seves iniciatives. La gent honesta i que estima 
la nostra ciutat ha de comprometre’ns tots plegats i 

assumir responsabilitats per aportar solucions. Cal 
estalviar i optimitzar els recursos que tenim. Cal 
apostar per una indústria respectuosa amb el medi 
ambient, d’alt valor afegit, generadora de riquesa. 
L’administració, els emprenedors i la formació hem 
d’anar plegats per enfortir la nostra ciutat i projec-
tar-la a l’exterior. Cal fomentar i potenciar la identi-
tat i l’arrelament com a eines de progrés i cohesió 
social. Volem una Montcada i Reixac competitiva, 
respectada mediambientalment, amb lideratge i 
autoestima. Feu-nos confiança!

Eva García
Portaveu del PPC

Josep M. González
Portaveu d’ICV-EUiA

Tota una vida al servei de Montcada
Aquest és el meu darrer escrit, en aquest man-
dat, com a portaveu de CiU. Permeteu-me la go-
sadia d’expressar-me en un to més personal.
Després de dedicar tota la meva vida política a 
treballar, com a regidor, per a la meva ciutat, ara 
puc optar pel que ha estat la gran passió de la 
meva vida, poder ser el vostre alcalde.
En tot aquest temps he après molt, també dels 
meus propis errors, però sempre he après per 
millorar. He après que no serveix de res lamen-
tar-te per allò ja fet, sinó il·lusionar-te dia a dia 
per tot allò que pots aconseguir.

Les enquestes ens diuen que molts ciutadans i 
ciutadanes de Montcada  votaran a CiU perquè 
entenen que som la gent més preparada per fer 
front a la crisi econòmica que pateixen moltes 
persones i famílies de la nostra ciutat. 
També ens diuen que per a molts serà la primera 
vegada que votaran Joan Maresma, més com a 
persona amb experiència, que no al partit que 
representa, Convergència i Unió. 
Per fer-ho possible, em comprometo amb totes i 
tots a treballar dur cada dia, amb més rigor, per 
fer amb tots vosaltres, una Montcada millor.

Un servidor de vostès. 

Joan Maresma
Portaveu de CiU

Marta Aguilar
Portaveu d’Esquerra
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Dia de la Dansa
Mostra de grups i escoles 
de ball de Montcada i Reixac

7 dE MAiG, 17H
PLAçA JoAnoT MARToRELL

7 dE MAiG, 10H
bEREnAdoR dE LA FonT dEL ToRT

6 l divendres
Concert. Actuació de La máquina de 
escribir i La Rock’n’Rolla, dins del cicle 
Montcadasons. Hora: 22h. Lloc: Kursaal. 
Preu: 4 euros.

7 l dissabte
Sensibilització. Festa del bosc i repobla-
ció. Hora: 10h. Lloc: Font del Tort. Orga-
nitza: El Bosc és vida i l’ADF.

Visita. ‘Els Napoleons de Barcelona’. 
Hora: 11h. Lloc: Arc de Triomf. Organit-
za: Fundació Cultural Montcada.

Festival. Del Dia Internacional de la 
Dansa. Hora: 17h. Lloc: plaça Joanot 
Martorell.

Sortida. Marxa a peu a Montserrat. Hora: 
19h. Lloc: Davant del col·legi La Salle. 

8 l diumenge
Visita. ‘El Raval inèdit’. Hora: 11h. Lloc: 
plaça Universitat-c.Tallers. Organitza: 
Fundació Cultural Montcada.

Festa. De la Rosa. Hora: 11.30h. Lloc: 
Plaça del Poble de Terra Nostra.

Ballada. De sardanes amb la cobla Pre-
mià. Hora: 12h. Lloc: Plaça del Poble de 
Terra Nostra.

Teatre. ‘Sopar per a dos’, de l’Òpera 
Còmica de Barcelona. Hora: 19h. Lloc: 
Kursaal. Preu: 8 euros.

12 l dijous
Inauguració. De l’exposició ‘Botswana’, 
de Sergi Canet. Hora: 19.30h. Lloc: Kur-
saal. 

Xerrada. ‘150 anys del naixement i 80 
de la mort de Santiago Rusiñol’, a càrrec 
del professor d’Història de l’Art, Ferran 
Martínez.  Hora: 20h. Lloc: Fundació 
Cultural Montcada.

13 l divendres
Hora del conte. ‘Contes de tots els temps’, 
a càrrec de Núria Farrús. Hora: 18h. Lloc: 
Biblioteca Elisenda de Montcada.

Concert. Del grup Quartet Express, din-
tre del cicle Montcadasons. Hora: 22h. 
Lloc: Kursaal. Preu: 4 euros.

14 l dissabte
Jornada. Fira d’Artesania i del Comerç 
(també el dia 15). Hora: 10h. Lloc: c. 
Reixagó i places Bosc i Nicaragua.

Visita. A l’única església bizantina de Bar-
celona. Hora: 10.45h. Lloc: c.Casp-Pau 

Claris. Organitza: Fundació Cultural.

Teatre. ‘La marató de Nova York’, de la 
Cia. Sala Trono. Hora: 22h. Lloc: Audito-
ri Municipal. Preu: 8 euros.

Rock de barri. Concerts de Lamula i Silv 
Zylia. Hora: 22h. Lloc: Centre Cívic Can 
Cuiàs.

15 l diumenge
Exhibició. De l’equip de patinatge de 
l’escola Elvira Cuyàs. Hora: 12h. Lloc: 
Plaça Roja de Font Pudenta. 

16 l dilluns
Presentació. ‘El secret del meu turbant’, 
a càrrec de Nàdia Ghulam. Hora: 19h. 
Lloc: Biblioteca Elisenda de Montcada.

18 l dimecres
Xerrada. Sobre els itineraris educatius. 
Hora: 18.30 h. Lloc: Casa de la Vila. Or-
ganitza: Escola de Mares i Pares.

20 l divendres
Visita. ‘Posta de sol al campanar del Pi’. 
Hora: 17h. Lloc: Plaça del Pi. Organitza: 
Fundació Cultural Montcada.

Ajuntament 935 726 474
Ambulàncies 061
Atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
policia Local 092
policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600Te
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Rivas, c. conca,10
Duran, av. terra Nostra, 37
J.Recasens, av.catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
J.Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, països catalans, 51
J.Vila, pg. jaume i, 26

6 7 8

13 14 1510 11 129

16

Rivas Duran Duran

j.Relat Rivas Rivasguix Recasens V.Nietopardo 

V.Nietopardo guix Recasensj.Vila

18 2019
j.Relat j.Relat

21 22

                                                maig

Festa del bosc 
i repoblació forestal
Gimcana i atraccions lúdiques

Tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

Tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h. Dissabte:10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge:10 a 14h

Tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge: 10 a 14h

Exposició
del grup de Dones 
de Can Cuiàs 

Fins al 22 de maig

Teatre

LA MARATÓ 
DE nOVA YORK
cia. Sala Trono
14 de maig, 22h
preu: 8 euros

sala 
principal

ESpECTACLE
‘Sopar per a dos’
8 de maig, 19h 
Sala joan Dalmau

EXPOSICIó
‘bOtSWaNa’ DE SERgi caNEt
12 d’abril, 19.30h
Sala Sebastià Heredia

Exposició

ELS ULLS DELS pOBRES
Fotografies de Joan Guerrero
Fins al 12 de maig

17
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pàg. 29

DIA MUnDIAL DE LA DAnSA
La plaça Joanot Martorell acollirà el 7 
de maig la mostra de grups de ball locals

Montcada va gaudir d’un Sant 
Jordi digne el 23 d’abril passat 
malgrat que les circumstàncies, a 
priori, no eren les més esperança-
dores. La Diada se celebrava en 
plena Setmana Santa –amb força 
gent de vacances i les escoles tan-
cades– i sota l’amenaça de la plu-
ja. Finalment, l’afluència de públic 
a la Fira del carrer Major va ser 
notable, no com en anteriors edi-
cions, però va permetre que la 
jornada resultés força lluïda, amb 
la participació d’una trentena de 
parades. “Estem satisfets de com 
ha anat tot, hi ha hagut menys 
gent però qui s’ha quedat a 
Montcada ha visitat la Fira”, 
va destacar la regidora de Cultu-
ra, Amèlia Morral (CiU). Com a 
complements a la Fira, l’Ajunta-
ment va organitzar a la plaça de 
l’Església una ballada de sardanes 
i l’espectacle familiar ‘Dracs, roses 
i caps de turc’. Les biblioteques 
van muntar el racó de contes in-
fantils i l’Espai Jove Can Tauler 
va oferir jocs infantils durant el 
matí, davant la Casa de la Vila. 

Menys vendes. Malgrat haver pú-
blic durant tota la jornada, les ven-
des es van ressentir, segons van 
indicar els responsables de llibre-
ries i floristeries presents a la Fira. 
“L’any passat ens va anar millor 
i també ens perjudica una mica 
que en algunes parades regalin 

roses”, va dir Inma Boadas, de la 
Floristeria Eva. Francesca Moli-
na, de la llibreria Trèvol, esperava 
que les vendes haguessin anat mi-
llor. “Ens estimem més que Sant 
Jordi se celebri entre setmana, 
venen més”, va dir. En canvi, 
Toni Corral, de Cabraboc, va aca-
bar la jornada millor del que es-
perava: “No han estat les vendes 
habituals però marxem mitja-
nament satisfets”. Pel que fa als 
títols més sol·licitats, a Montcada 
es va seguir la tendència catalana 
i els llibres estrella van ser ‘Si tu 
em dius vine, ho deixo tot, però 
digue’m vine”, d’Albert Espinosa; 
‘Indigneu-vos’, d’Stephane Hes-
sel; ‘1Q84’, d’Haruki Murakami, 
i la col·lecció de Geronimo Stilton 
en literatura infantil.

SANT JORDI 2011

silvia Díaz | Montcada

La Fira del carrer Major rep força públic 
malgrat caure en plena Setmana Santa
Els responsables de les llibreries i floristeries que s’hi van instal·lar asseguren que les vendes es van reduir respecte el 2010

pàg. 27

TESTIMOnI pERSOnAL
La jove afganesa Nàdia Ghulam 
presenta ‘El secret del meu turbant’
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Moltes persones van mirar les novetats de les llibreries i altres parades però poques van comprar, segons han confirmat els llibreteres

Moltes famílies van aprofitar el racó de contes de les biblioteques a la plaça de l’església 

Sant Jordi és una bona oportu-
nitat per a les entitats de sortir 
al carrer per donar-se a conèi-
xer o consolidar-se al municipi. 
Aquest any hi ha hagut noves 
compareixences, com el Club 
Deportivo El Pacífico o el Club 
Català de Ciència Ficció. Enti-
tats veteranes a la Fira són la 
Fundació Cultural Montcada i 
El Cim, que enguany van po-
sar a la venda l’últim número 
de la revista Quaderns i el llibre 
‘Vint-i-cim!’, respectivament. La 
Ballesta va presentar el darrer 
número del premi infantil ‘Els 

contes d’en Sergi’ i l’escriptor  
José Antonio Medina va mun-
tar un estand per vendre els 
seus llibres. La Fira també va 
comptar amb les parades de 
la Regidoria de Cultura, la Fun-
dació Capella, la penya blanc-
i-blava, la llar residència Jesús 
Farrés, Andròmines, el Grup de 
Medi Ambient, l’AV de Can Sant 
Joan i la Favmir, que compar-
tia estand amb la Plataforma 
d’Afectats per les Hipoteques 
de Montcada i Reixac. També 
hi van assistir el PSC, CiU, Es-
querra i Ciutadans | SD

les entitats són fidels a la cita del 23 d’abril
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15è PREMI DE NARRATIVA CURTA ATENEU DOMINGO fINS

David Valle guanya amb un conte 
sobre la fragilitat de l’existència
El premi finalista recau en Enric casanovas amb un relat sobre el valor de la vida

David Valle, de Maçanet de la 
Selva, ha guanyat el 15è Pre-
mi de Narrativa Curta Ateneu 
Domingo Fins, dotat amb 650 
euros, amb el conte ‘New York, 
New York’. Enric Casanovas, 
de Mataró, va ser finalista amb 
‘Morir com un gos’. El premi es 
va fallar el 30 d’abril en el de-
curs d’un sopar literari. Valle té 
33 anys, és llicenciat en Geolo-
gia, treballa com administratiu, 
i va començar a escriure fa 6 
anys. El conte premiat narra 
la història d’un exitòs agent de 
borsa català instal·lat a Nova 
York que, un bon dia, veu com 
la seva confortable vida tronto-
lla per un seguit de malentesos. 
“He volgut reflectir com és de 
precària la seguretat en què 
ens creiem instal·lats”, va ex-
plicar Valle. 

Intriga i suspens. Per a l’autor fi-
nalista, que treballa com agent 
comercial,  el guardó de l’Abi 
–dotat amb 350 euros– és el 
vuitè en la seva trajectòria com 

escriptor aficionat. El seu conte 
té com a punt de partida l’atro-
pellament d’un gos llop per part 
d’un conductor que decideix se-
guir el seu camí i no prestar aju-
da a l’animal. Al dia següent la 
policia el deté com a presumpte 
autor de la mort d’una persona. 
Segons Casanovas, “la història 
conté altes dosis d’intriga i 
suspens i també un missat-
ge, qualsevol vida és valuosa 

per insignificant que pugui 
semblar”. El jurat, on repetei-
xen Elisa Riera, Teia Compte, 
i Neus Vinyals,  i s’estrenen 
M. Teresa Salvador –directora 
de l’escola Mas Rampinyo, i 
Maika García –de l’SLC–, va 
destacar la qualitat de les obres 
presentades, una trentena, i la 
seva procedència diversa, que 
abasta també el País Valencià i 
les Illes Balears. 

laura Grau | Montcada
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El sopar de l’Abi va estar marcat 
per la defensa de l’ús social del 
català, amb les intervencions de 
David Vila, editor del llibre que 
recull les cinc primeres edicions 
del Premi, i el voluntari lingüístic 
Àngel Solà, promotor dels grups 
de conversa ‘Xerrem’ que es fan 
a l’Abi. Vila va advertir que el co-
neixement del català creix però no 
el seu ús social, fet que va atribuir 
a l’actitud de molts catalanopar-
lants que, de manera automàtica, 
es passen al castellà quan algú 
se’ls adreça en aquest idioma. “El 
95% de la població del Principat 

declara que entèn el català, per 
tant, hem de canviar el xip i fer 
l’esforç de parlar-lo sempre”, va 
dir. Solà va constatar l’interès de 
molta gent nouvinguda per apren-
dre el català i les dificultats que 
sovint té per practicar-lo en la vida 
quotidiana, sobretot quan l’interlo-
cutor percep que és de fora. “Això 
pot fer que se senti discriminat 
o, fins i tot, que no vegi la ne-
cessitat d’aprendre’l”, va remar-
car. El sopar va ser amenitzat per 
l’actua ció musical de Pere Merca-
der i Marta Trujillo, membres del 
grup montcadenc Itaca Band | Lg

Reflexions sobre l’ús social de la llengua

David Valle recull el premi de mans d’elisa Riera, portaveu del jurat, i Miquel Àngel Gràcia, president de l’Abi, acompanyats del finalista enric Casanovas
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CERTAMEN LITERARI

Rècord de participants 
a ‘Els Contes d’en Sergi’
La dotzena convocatòria ha rebut 1.049 treballs de 7 escoles

El XIIè concurs ‘Els contes d’en 
Sergi’, que convoca el grup La 
Ballesta, ha batut el rècord de 
participants amb 1.049 treballs 
d’alumnes de les escoles Reixac, 
Mitja Costa, El Turó, El Viver, 
Elvira Cuyàs, La Salle i Sagrat 
Cor. Els guardonats van reco-
llir els premis  a l’Auditori el 15 
d’abril. En la categoria de primer 
a tercer de primària, el jurat va 
premiar Eva Viñals, Edgar Ber-
rio, Pau Alexandre, Iván Zamora 

i Maria Burgos; en la categoria de 
quart a sisè, van ser selec cionats 
Ainhoa Lozano, Aqsa Nooren, 
Paula Martínez, Laia Castiella i 
Víctor Jiménez. L’acte, durant el 
qual es va presentar el llibre re-
copilatori de l’edició, va comptar 
amb els contes de Jordi Amenós 
i Roger Canals i la presència  de 
l’alcaldessa, M. Elena Pérez; la 
presidenta de l’Àrea Social, Ana 
Rivas, i la regidora d’Infància i 
Joventut, Eva Gonzalo –les tres 
del PSC. 

Pilar Abián | Montcada

Al final de l’acte, tots els nens i nenes premiats van fer-se una foto de família amb l’organització
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La Biblioteca Elisenda de Mont-
cada acollirà el 16 de maig la 
presentació del llibre ‘El secret 
del meu turbant’ (19h), escrita 
a quatre mans per la periodista 
Agnès Rotger (Badalona, 1973) 
i Nàdia Ghulam (Kabul, 1985). 
La novel·la explica la història 
real d’aquesta jove afganesa 
que als 8 anys va patir greus 
ferides a causa d’una bomba. 
En sortir de l’hospital dos anys 
després, el règim talibà s’havia 

instaurat a l’Afganistan i ella va 
prendre una decisió radical: es 
va vestir de noi i durant deu 
anys es va fer passar per home 
per poder portar un sou a casa, 
ja que el govern va prohibir 
que les dones treballessin fora 
de la llar. La presentació només 
comptarà amb Ghulam, que 
actualment viu amb una famí-
lia d’acollida a Catalunya, on 
va arribar fa quatre anys per 
mediació d’una ong per rebre 
assistència mèdica.

Ghulam i Rotger, autores de la novel·la ‘el secret del meu turbant’ (Columna edicions, 2010)

bIbLIOTECA ELISENDA DE MONTCADA

Pilar Abián | Montcada

nàdia ghulam presenta
‘El secret del meu turbant’
L’obra va rebre el premi prudenci Bertrana de Novel·la 2010

XI JORNADA MASOLIVER

Molina: ‘Cada vegada hi ha menys 
espai per a la cultura als mitjans’

L’exministre de Cultura, César 
Antonio Molina (La Coruña, 
Galicia, 1952), va repassar la 
seva trajectòria com a gestor cul-
tural, periodista i escriptor du-
rant la conversa que va mantenir 
amb el crític literari i escriptor, 
Juan Antonio Masoliver, amb 
motiu de la XI Jornada Literària 
Juan Ramon Masoliver, que la 
Fundació del mateix nom va or-
ganitzar el 28 d’abril a l’Auditori. 
Molina va recordar la figura de 
l’erudit català, a qui va conèixer 
a Madrid com a membre de l’As-
sociació de crítics literaris. “Era 
una persona afable, que sem-
pre em va tractar amb ama-
bilitat i per la qual sento una 
gran admiració”, va dir. 

Trajectòria. Als anys vuitanta i 
noranta Molina va dirigir els 
suplements culturals dels diaris 
Cambio 16 i Diario 16, molt re-
conegudes per la qualitat de les 
crítiques, la sensibilitat cap a les 
diferents llengües peninsulars 

i la visió cosmopolita. “Va ser 
l’època daurada de la cultura 
a la premsa”, va destacar l’ex-
ministre, qui va constatar que 
ara “cada vegada hi ha menys 
espai per a la cultura als mit-
jans de comunicació”. Va re-
conèixer que encara hi ha bons 
suplements, “però ja no respo-
nen a aquell esclat d’energies 
que la dictadura havia coartat 
durant tant de temps”, va afe-
gir. Molina ha compaginat l’es-

criptura amb la tasca de gestor 
al capdavant d’institucions com 
el Círculo de Bellas Artes de 
Madrid, l’Instituto Cervantes 
i el Ministeri de Cultura. “Em 
considero un escriptor furtiu 
perquè no dedico les 24 hores 
a escriure”. A l’acte també es va 
presentar el  número 4 de la re-
vista ‘Quaderns de Vallençana’ 
dedicat a la dècada dels cinquan-
ta i coordinat per l’escriptora Sò-
nia Hernández.
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L’escriptor i exministre de cultura va dirigir els suplements culturals de diferents diaris 

César Antonio Molina amb Juan Antonio Masoliver, nebot de l’erudit, durant l’acte fet a l’Auditori
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DIA INTERNACIONAL DELS MUSEUS

El Museu proposa una gimcana 
de tallers divulgatius per a infants

El Museu Municipal celebrarà 
el Dia Internacio nal dels Mu-
seus el 21 de maig –tot i que la 
data oficial és el 18–, amb una 
gimcana de tallers adreçada al 
públic infantil al carrer Major 
(entre les 11h i les 14h). Els 
participants hauran de recórrer 
tres tallers, amb els quals po-
dran entendre i recrear hàbits 
dels nostres avantpassats: l’art 
prehistòric, l’escriptura antiga, 
la mòlta de blat i la producció 
de paper als molins a la vora 
dels rius i del Rec Comtal. 
També podran descobrir les 
tècniques dels mosaics moder-
nistes –trencadís– i dissenyar 
les seves pròpies  creacions. 
En el decurs dels tallers els par-

ticipants podran prendre part 
en un joc de pistes per resoldre 
diferents enigmes que se’ls pro-
posarà. Entre els encertants, es 

farà un sorteig d’un lot de ma-
terial d’arts plàstiques i llibres 
que tindrà joc al Museu el 26 
de maig.

un dels tallers d’arqueologia que va fer el Museu a la primera edició de la festa de la Xarxa d’equipaments celebrada el passat mes de març
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Els participants hauran de resoldre diferents enigmes mitjançant un joc de pistes

 

Segons fonts del Museu Mu-
nicipal, la volta de maó que ha 
quedat al descobert a la llera 
del Besòs –amb motiu de les 
obres del gasoducte que s’hi 
estan fent– forma part de la 
conducció de la mina d’aigua 
de Montcada que travessava en 
dia gonal el riu, des del peu de 
la Serralada de Marina –punt de 
captació de l’aigua– fins a la llera 
dreta del riu i continuava a cel 
obert per l’actual carrer Jaume 
I, ple de camps de conreu, fins 
arribar a l’avinguda de la Unitat 

i endinsar- se  sota terra en línia 
recta cap a la Casa de la Mina. 
Aquesta conducció respon als 
projectes de prolongació de la 
mina, existent des de 1778, que 
l’ajuntament de Barcelona va 
en ge gar als anys trenta del segle 
XIX per augmentar el subminis-
trament. De l’antic Rec Comtal 
que passava sota el riu, no s’ha 
trobat cap vestigi, així com tam-
poc n’hi queden de l’aqüeducte 
romà de l’antiga Barcino, el qual 
és probable que agafés aigües 
del Besòs al nostre territori | Lg

Matisacions sobre la mina d’aigua i el Rec Comtal

El cicle Montcadasons, promogut per la Regidoria de Cultura per donar 
a conèixer els grups de musica locals, clourà el 13 de maig al Kursaal 
(22h) amb l’actuació del grup de jazz Quartet Express (a la foto), format 
per la cantant Laia Vehí Julián Ferreira, al contrabaix, Pablo Tarantino, 
a la bateria i Salva Criado, a la guitarra. El concert durarà dues hores 
–amb un descans– i inclourà temes dels anys trenta, amb molt swing i 
la influència de grans com George Gershwin. El 6 de maig està prevista 
l’actuació de La máquina de escribir i La Rock’n’Rolla (22h) | Lg

> Concert de rock al Centre Cívic de Can Cuiàs
El Centre Cívic de Can Cuiàs acollirà el 14 de maig a les 22h un concert 
amb el lema ‘Rock de barri’ que comptarà amb les actuacions de la can-
tant de rock Silv Zylie i el grup Lamula. L’acte l’organitza la Coordinadora 
de Grups de Rock de Montcada i Reixac, amb la col·laboració de la Xarxa 
d’Equipaments | LR

> ‘Contes de tots els temps’, a la Biblioteca
La Biblioteca Elisenda de Montcada acollirà el 13 de maig una nova sessió 
de l’Hora del conte. En aquesta ocasió la contista Núria Farrús explicarà 
‘Contes de tots els temps’ (18h) | LR
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> Recta final del Montcadasons al Kursaal

> La Fundació Cultural homenatja Rusiñol
Coincidint amb el 150è aniversari del naixement de l’escriptor, dramaturg i 
pintor català Santiago Rusiñol i el 80è de la seva mort, la Fundació Cultural 
Montcada organitza una conferència el 12 de maig a la seva seu (20h). La 
xerrada anirà a càrrec de Ferran Martínez Sancho, professor d’Història de 
l’Art de l’escola Frederic Mistral de Barcelona. L’acte s’emmarca en la ce-
lebració del 25è aniversari de l’entitat. Dintre de les activitats del programa 
habitual, el 7 de maig proposa una visita guiada amb el lema ‘Els Napoleons 
de Barcelona’. Els interessats han d’estar a les 11h a l’Arc de Triomf | Lg
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fESTA MAJOR

Mas Rampinyo registra 
una elevada participació 
a la majoria dels actes

Mas Rampinyo va viure inten-
sament la seva festa major en-
tre el 27 d’abril i l’1 de maig, 
“amb un programa que ha 
mantingut la qualitat, malgrat 
les restriccions  pressupostàries  
a què obliguen els temps ac-
tuals”,  segons Fidel Casajua na, 
membre de la Comissió de Fes-
tes, qui ha agraït la col·la bo ració 
d’entitats com El Cim –que va 
organitzar la 25a caminada po-
pular amb la participació d’un 
centenar de persones–, l’Asso-
ciació de Botiguers –que va fer 
la botifarrada solidària per Cà-
ritas– i els Diables de Can Sant 
Joan –responsables del correfoc 
del primer dia. 

Pregoners de luxe. Enguany el 
pregó va comptar amb La Pega-
tina, que va donar un missatge 
de to festiu i alhora reivindica-

tiu, reclamant més oferta d’oci 
per als joves. Més de 400 perso-
nes van passar per la XI Mostra 
i Degustació de Cuina, del grup 
de dones de La Unió. que va te-
nir lloc dissabte a l’escola Elvira 
Cuyàs. La jornada més multitu-
dinària va ser la matinal de diu-
menge a l’avinguda Catalunya, 
que va acollir la trobada d’un 
centenar de puntaires, a més de 
la botifarrada i les sardanes. El te-
atre va registrar un ple total amb 
motiu del IV Festival de play-
backs. El president de La Unió, 
Pere Arévalo, considera que 
la festa ha estat un èxit: “Hem 
apreciat un augment de públic 
a la majoria dels actes respec-
te anys anteriors, fet que ens 
anima molt”. L’espectacle ‘Big 
Drums’, del grup Camut Band 
–de la qual forma part el veí de 
Mas Rampinyo Víctor Bea–, va 
cloure el programa festiu.

la  matinal de diumenge, amb sardanes, puntaires, botifarrada, caminada popular i festival de play backs va ser la més participativa del programa
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laura Grau | Mas Rampinyo

La matinal de diumenge va ser multitudinària, amb la XV 
caminada popular, les puntaires i la botifarrada

la Pegatina va fer el pregó de la festa major de Mas Rampinyo en un teatre al complet Públic de la XII Mostra de Cuina i Degustació

DIA INTERNACIONAL DE LA DANSA

La cita atraurà mig miler de ballarins
La peña cordobesa i la nova Escola de balls urbans cirQs dance debuten al festival 

Mig miler de persones –un 
centenar més que l’any pas-
sat– passaran per l’escenari de 
la mostra de ball que organit-
za la Regidoria de Cultura el 
7 de maig per commemorar el 
Dia Internacional de la Dansa. 
La jornada, que tindrà lloc a la 
plaça Joanot Martorell (17.30h), 
serveix per donar a conèixer la 

diversitat d’oferta que hi ha a 
Montcada per fer dansa i alho-
ra donar l’oportunitat als alum-
nes de preparar i mostrar core-
ografies davant del públic. No 
faltaran a la cita el Club de ball 
esportiu Endansa i l’escola de 
dansa Jym’s, a la qual s’afegeix 
una de nova, l’escola CirQs 
dance studio, especialitzada en 
balls urbans. Entre les entitats, 

cal destacar la incorporació 
d’una de nova, la Peña Cordo-
besa, que actuarà amb el Grup 
Poc a Poc de Terra Nostra. La 
mostra permetrà veure una 
gran diversitat de modalitats de 
ball, des de sardanes i flamenc 
fins a hip-hop i reggae, passant 
per les danses orientals, balls de 
saló, jazz i ritmes caribenys, en-
tre d’altres.

laura Grau | Redacció

un dels grups de dansa que va participar en la darrera edició del festival del Dia de la Dansa
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Al principi, un d’ells es resis-
teix. Diu que no està fet per als 
esports durs, però el seu amic 
insisteix. Han d’entrenar-se dos 
cops per setmana per partici-
par a la mítica marató de Nova 
York.  Aquest és el punt de par-
tida de l’obra de teatre que aco-
llirà l’Auditori Municipal el 14 
de maig (22h). L’obra de l’italià 
Edoardo Erba posa dos actors 
en escena corrent sense parar. 
La cursa esdevindrà una metà-
fora de la vida on les persones 
de vegades van a bon ritme i 
d’altres abandonen, suen, bu-
fen i somien. Els actors Joan 
Negrié Albert Triola protago-
nitzen un autèntic tour de force 
intrepretatiu i broden la comè-
dia a partir de gestos i rèpliques 
molt ben trobats. Dirigida per 
Juan Carlos Martel, l’obra es 
va estrenar a la Sala Villarroel 
de Barcelona amb força èxit de 
públic i de crítica. 

Bons actors. Els actors protago-
nistes tenen una reconeguda 
trajectòria artística. Negrié ha 
participat en obres al Teatre 
Nacional de Catalunya i ha tre-
ballat amb directors com Sergi 
Belbel i Calixto Bieito. Triola 
ha estat sota les ordres de Jo-
sep M. Flotats i Mario Gas i, 
actual ment, intervé en la sèrie 
de TV3 ‘La Riera’. 

AUDITORI MUNICIPAL

‘La marató de nova York’ reflexiona 
amb humor sobre la cursa de la vida
La comèdia, interpretada per Albert Triola i Joan Negrié, es va estrenar a la Sala Villarroel 

Albert triola i Joan Negrié, en una imatge promocional de l’espectacle ‘la marató de Nova York’
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> Sarsuela còmica 
catalana al Kursaal
El Kursaal acollirà el 8 de maig (19h) 
l’espectacle ‘Sopar per a dos (si pot 
ser!)’, una sarsuela còmica catalana 
del segle XIX, estrenada amb gran 
èxit al Paral·lel i protagonitzada per 
un matrimoni burgès de Barcelona 
que practica la clàssica doble mo-
ral: el senyor es permet totes les 
aventures que se li presenten, men-
tre que la senyora les tolera per les 
convenièn cies socials. Interpretada 
per l’Òpera Còmica de Barcelona, 
l’obra dura 75 minuts i conté tots els 
ingredients dels bons vodevils | LR   ò
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‘Arte’ o els delicats fonaments de l’amistat

         David Velasco, 
director i actor teatral 

‘Arte’, de Yasmina Reza, recrea la 
discussió de tres personatges al 
voltant d’un quadre en blanc que 
un d’ells ha adquirit per una gran 
quantitat de diners. L’intercanvi 
d’opinions sobre el concepte d’art 
posarà a prova la llarga amistat 
que els uneix. ‘Arte’ es considera 
un dels punts culminants de la 
comèdia europea de les darreres 
dècades i, a Catalunya, té com a 
referent la versió de Josep M. Flo-
tats, Josep M. Pou i Carlos Hipóli-
to. El grup Tea345 es va atrevir a 
posar-la en escena el 29 d’abril al 
teatre de La Unió en el marc de la 
festa major de Mas Rampinyo. Els 
actors Jordi Escrigas, Pol Morató i 
Anna Riera van defensar amb sol-

vència els seus personatges, for-
ça complicats i plens de matisos, 
destacant el treball interpretatiu 
d’Escrigas. Però, ben segur, que 
un cop rodats en més escenaris i 
oblidats els nervis de l’estrena, els 
tres personatges adquiriran una 
dimensió més interessant. Cal 
destacar l’acurat treball de direc-
ció, a càrrec d’Albert Arévalo, que 
va introduir un canvi respecte la 
versió original, substituint un dels 
personatge masculins per un de 
femení, fet que aporta una nova 
perspectiva. L’aposta per un es-
cenari i un vestuari blanc suposa 
un repte per a l’il·lumi nació, que 
s’haurà d’anar millorant en pro-
peres representacions. 

Crítica teatral
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Fins al 12 de juny es pot visi-
tar a l’Auditori Municipal l’ex-
posició del fotoperiodista de 
Santa Coloma de Gramenet 
Joan Guerre ro (Tarifa, 1940) 
titulada ‘Els ulls del pobres’, 
formada per una cinquantena 
de fotografies en blanc i negre 
que retraten les condicions de 
pobresa en què viuen bona part 
de la població d’Equador, Nica-
ragua i El Salvador i que van 
acompanyades de textos del 
bisbe català Pere Casaldàliga. 

Durant la inauguració, feta el 
3 de maig, Guerre ro va utilit-
zar un conte de l’escriptor uru-
guaià Eduardo Galeano –’La 
historia del arte’– per explicar 
el sentit de l’exposició. Un es-
cultor crea la figura d’un cavall 
a partir d’un bloc de granit i un 
nen, en veure l’obra final, li pre-
gunta ‘Com sabies que a dins 
de la pedra hi havia un cavall?’. 
“És un conte que explica molt 
bé el que hem intentat, mos-
trar la bellesa que s’amaga 
en tota realitat”, va dir. 

Joan Guerrero, de santa Coloma de Gramenet, posa davant d’una de les seves fotos preferides

fOTOGRAfIA

laura Grau | Montcada

Joan guerrero exposa 
‘Els ulls dels pobres’
La mostra recull imatges d’Equador, El Salvador i Nicaragua
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el retro-visor
Jaume Alcázar

Fundació Cultural Montcada

Durant la primera meitat del segle 
XX, la Festa Major de Reixac se 
celebrava el tercer diumenge de 
maig i consistia en un ofici solem-
ne i un ball que es feia en el pati 
de la rectoria antiga. Al capvespre 
de dissabte, alguns pagesos de 
Reixac portaven sacs de farina al 
forn de Can Bonet. El forner feia 
uns panets especials amb una 

espurna d’anís, que coïa durant 
la nit. L’endemà, de bon matí, els 
panets ja eren a l’església de Sant 
Pere, prop de l’altar, on eren be-
neïts pel rector. En acabar la mis-
sa i abans del ball, el mossèn lliu-
rava als fidels els panets beneïts, 
tot donant-los un copet a l’espat-
lla: era el pa i empenta. L’origen 
d’aquest costum és incert, però 

sembla que es remunta a segles 
enrera, quan una tempesta va 
delmar les collites i els pagesos 
van decidir que, per evitar més 
adversitats, cada any després de 
la sega repartirien pa beneït da-
vant l’església. En aquesta, com 
en moltes altres tradicions d’arrel 
agrícola, el temple de Sant Pere 
va tenir un paper destacat.

A la festa de Reixac, pa i empenta!
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Panoràmica del ball al pati de la rectoria, amb els músics tocant a la paret del fons, i la pista ocupada pels balladors que havien de pagar per entrar

Unes obres a la llera del riu Besòs han deixat treuen a la llum una part de l’antic canal

Sergi Canet (Castelló d’Empú-
ries, 1978) inaugura el 12 de 
maig al Kursaal (19.30h)una 
exposició de fotografies de viat-
ge i artístiques fetes a Botswana. 
La majoria són amb color, tot i 
que n’hi ha alguna en blanc i 
negre. “Hi ha molts animals, 
postes de sol, paisatges, algun 
retrat i detalls que m’han cri-
dat l’atenció”, ha explicat. De 
professió tècnic de so, Canet va 
descobrir la seva inquietud per 
la  fotografia en un viatge per 
les illes gregues, l’estiu de 2007. 
Actualment està fent un curs de 
fotografia nocturna, tot i que la 
seva formació és autodidacta.

laura Grau | Redacció

Sergi Canet 
exposa fotos 
de Botswana 
al Kursaal
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El grup d’Esquerra va presen-
tar en el darrer ple municipal 
–fet el 29 d’abril– un text en su-
port a la comissió de festes al-
ternatives, formada per enti tats 
juvenils i que durant els últims 
dos anys ha gestionat l’espai 
Barraques, amb el suport de 
l’Ajuntament. Enguany el con-
sistori ha decidit obrir la pro-
posta a les entitats en general i 
també a particulars, fet que ha 
provocat el malestar dels repre-
sentants dels col·lectius de jo-
ves, que així ho van manifestar 
en el torn de precs i preguntes. 
Esquerra i ICV-EUiA es van 
mostrar partidàries de crear 
un Consell Municipal de Festa 
Major per tal que les activitats 
que es programin es decideixin 
en el si d’aquest organisme i no 
directament des de la Regido-
ria de Cultura. El govern va 
desestimar la moció entenent 
que actualment ja es recullen 
les propostes de les entitats i 
que no és pertinent la creació 
d’un Consell a 20 dies de les 
eleccions.

Rebutjada una 
moció per crear 
un Consell de 
Festa Major
laura Grau | Redacció

Canet és també tècnic de so
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Esports
laveu.cat/esports

pARTIT DECISIU
El CD Montcada buscarà 
el triomf contra el cuer per 
assegurar-se la permanència

ÈXIT En nATACIÓ 
L’EN Montcada ha sumat un 
total de 26 podis al Campionat 
Comarcal disputat a Badia

pàg. 34 pàg. 37  
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El pavelló Miquel Poblet serà 
l’escenari del 6 al 8 de maig d’un 
dels sectors d’ascens a Primera 
Nacional, en el qual s’enfrontaran 
La Salle, el Santa Fe de Granada, 
l’Arrasate de Mondragón i el 
Puig d’en Valls d’Eivissa. La Salle 
debutarà divendres a les 19.30h 
contra l’equip d’Andalusia i, tot 
seguit, a les 21.15h començarà 
l’enfrontament entre l’Arrasate 
i el Puig d’en Valls. A la jorna-
da següent, a les 18.30h jugaran 
l’equip basc contra l’andalús, 
mentre que els montcadencs es 
veuran les cares amb l’equip ba-
lear a les 20.30h. Ja a la tercera 
i última jornada, el Santa Fe ju-
garà contra el conjunt eivissenc 
a les 11h i La Salle s’enfrontarà 
a l’Arrasate a les 13h. El primer 
classificat aconseguirà l’ascens, 
mentre que el segon tindrà una 
segona oportunitat en una fase 
de repesca entre els segons de 
tots els sectors.

Factor pista. “Tenir el teu públic 
al costat i trobar-te a la pista on 
entrenes i jugues cada setmana 
és molt important”, ha comen-
tat l’entrenador local, Dídac de 
la Torre, qui disposarà de tota la 
plantilla per al play-off. Respecte 
els rivals, el tècnic assegura que 
“tots els conjunts són forts i 

alguns tenen molta experièn-
cia en esdeveniments d’aquest 
tipus”, un fet que també ha des-
tacat el president de La Salle, Jo-
sep Maresma, qui considera que 
“els nostres jugadors donaran 
la talla, tot i que són molt joves 
i no han jugat mai unes fases”. 
El cos tècnic i la directiva han 
volgut transmetre un missatge de 
tranquil·litat a la plantilla perquè 
“l’objectiu de la temporada 
està ja aconseguit amb escreix”, 
ha dit Maresma, qui ha afegit 
que “jugar les fases i, a més, a 

Montcada ja és un premi”. Per 
la seva banda, l’entrenador es-
pera començar el sector amb un 
triomf contra l’equip d’Andalusia. 
“Debutar amb victòria és im-
portant, hem de sortir molt 
concentrats des del principi”, 
ha manifestat de la Torre, qui 
opina que debutar amb bon peu 
serviria per agafar ànims cara al 
segon matx.
Els equips rivals tenen prevista la 
seva arribada a Montcada el dia 6 
i s’allotjaran a l’hotel de Ripollet. 
Dissabte, l’Ajuntament i el club 

han organitzat una recepció ofi-
cial a la Casa de la Vila (12.30h) 
per donar la benvinguda a les 
delegacions. “Les fases són una 
bona oportunitat per projec-
tar una imatge positiva de La 
Salle i de la ciutat”, ha indicat 
Maresma, qui espera que Mont-
cada sigui una festa de l’handbol 
independentment del resultat que 
obtingui el conjunt local. Mont-
cada Ràdio farà la transmissió en 
directe dels tres partits del conjunt 
amfitrió a través del 104.6 FM i 
de www.montcadaradio.com.

sílvia Alquézar | Redacció

HANDbOL MASCULí. fASE D’ASCENS A NACIONAL 

La Salle és l’amfitriona del sector que es 
juga al pavelló M. poblet del 6 al 8 de maig
L’equip que entrena Dídac de la Torre s’enfrontarà al Santa Fe de Granada, l’Arrasate de Mondragón i el puig d’en Valls d’Eivissa 

la salle vol aprofitar el fet de tenir el factor pista a favor per continuar fent història i aconseguir l’ascens a la Primera Divisió estatal

  la marea vermella

El pavelló M. Poblet es tenyi-
rà de vermell entre el 6 i el 8 
de maig per animar el primer 
equip de La Salle. El club ven-
drà samarretes commemo-
ratives del torneig i regalarà 
gorres i globus allargats també 
de color vermell per a totes les 
persones que assisteixin als 
partits. L’entitat ha contractat 
una fotògrafa per instantànies 
als assistents que després po-
dran adquirir i endur-se així 
un record de l’esdeveniment. 
D’altra banda, La Salle orga-
nitzarà un concurs entre els 
diferents equips del club per 
escollir el que millor animi al 
sènior masculí durant els tres 
dies de competició, un premi 
que es farà públic durant la 
diada de l’handbol Salvador 
Benítez. Els més petits tam-
bé tindran els seus minuts de 
glòria ja que jugaran partits a 
la mitja part de cada enfron-
tament del sector. “La idea 
és que el pavelló sigui una 
marea vermella que doni su-
port als nostres jugadors”, ha 
comentat el president, Josep 
Maresma, qui ha fet una crida 
a tota la ciutadania perquè el 
pavelló Miquel Poblet estigui 
ple de gom a gom per animar 
La Salle Montcada   | SA
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fUTbOL. SEGONA

sílvia Alquézar  | Redacció

La Unió perd 
després de 
quatre victòries 
consecutives

El Sant Joan no ha pogut man-
tenir la ratxa guanyadora i, 
després de quatre victòries con-
secutives, ha tornat a perdre a 
la lliga. Va ser el dia 1 a casa 
contra la Sadadellenca, el se-
gon classificat, per 1-2, en un 
matx intens i ple de jugades 
polèmiques. La plantilla local 
ha criticat l’actuació arbitral en 
considerar que no va xiular dos 
penals clars a favor dels mont-
cadencs. D’altra banda, el club 
lliurarà els llibres que ha recollit 
a la campanya que ha posat en 
marxa amb motiu de la Diada 
de Sant Jordi a la Fundació Pro-
jecte Home en un acte que tin-
drà lloc el dia 11 a la Casa de la 
Vila (18.30h). 

La UD Santa María jugarà la 
propera temporada a la nova 
Tercera Catalana. L’equip va as-
solir l’ascens directe el 16 d’abril 
després de guanyar 1 a 0 el Gui-
nardó a l’estadi de la Ferreria 
en un partit en què els locals no 
van estar massa encertats cara a 
porteria però van sumar els tres 
punts –de fet, només en necessita-
ven un per aconseguir pujar. Ser-
gio, al minut 14, va ser l’autor de 
l’únic gol del matx amb un fort 
xut dins de l’àrea que el porter 
visitant no va poder aturar. Els 
montcadencs van controlar bé el 
ritme del partit i, fins i tot, van 
disposar de més oportunitats 
per ampliar l’avantatge. El Gui-
nardó va ser un rival complicat 
que va demostrar el perquè es 
troba classificat a la part alta de 

la taula. El Santa María va jugar 
un bon partit i va saber rendibi-
litzar el seu avantatge mínim fins 
al xiulet final de l’àrbitre. 

Festa grossa. En acabar el temps 
reglamentari, l’equip de Terra 
Nostra va compartir amb l’afició 
la seva fita. “Hem aconseguit 
ser campions després de 40 
anys”, va celebrar el president 
del club, Francisco Romero, qui 
va remarcar que “aquest dia 
és històric per al club i una 
gran alegria per a tothom”. 
L’entrenador, José Luis Sánchez, 
va destacar que la clau de l’èxit és 
“fruit del treball col·lectiu dels 
jugadors, els tècnics, la directi-
va i l’afició”. Per la seva banda, 
el capità, Gerard Vendrell, coin-
cideix amb el tècnic que l’esforç 
al llarg de tota la temporada ha 

pagat la pena i, respecte la cam-
panya vinent a la nova categoria, 
el jugador creu que “si conti-
nuem treballant així podrem 
mantenir-nos sense problemes 
a la nova Tercera Catalana”. 
Un altre dels protagonistes de 
l’ascens, el segon entrenador, 
Marc Rodríguez ‘Pitu’, s’ha mos-
trat molt content amb l’ascens: 
“Sabíem que no seria fàcil per-
què a la lliga hi ha bons equips 
que han donat la talla en tot 
moment”.
La festa de celebració de l’ascens 
va continuar al vestidor de 
l’estadi de la Ferreria. Els juga-
dors van brindar amb cava i 
tots, inclosos els entrenadors i 
els directius, van passar per la 
dutxa vestits, lluint la samarreta 
que deia que el Santa María ja és 
equip de Tercera Catalana.

Pilar  Abián | la Ferreria

fUTbOL. TERCERA TERRITORIAL

El Santa María compleix amb nota el 
somni de l’ascens a Tercera Catalana
El conjunt local també s’ha proclamat campió del Grup Dissetè a falta de dues jornades perquè acabi la lliga

la plantilla de la uD santa María va celebrar l’ascens a l’estadi de la Ferreria i tots els seus components van lluir una samarreta en què es podia llegir que ja són un equip de tercera Catalana

  

Amb l’ascens a la butxaca, el 
Santa María va arrodonir la 
temporada en proclamar-se  
campió del Grup 17 de Terce-
ra Territorial a manca de dues 
jornades perquè acabi el cam-
pionat, en vèncer al camp de 
la Llagosta B per 1-6. En els 
primers 20 minuts, dues erra-
des del rival es van convertir 
en gols a favor del Santa María. 
Els de Terra Nostra van marcar 
al minut 33 el tercer en una 
jugada de córner culminada 
per Toni. Dos minuts més tard, 
la Llagosta B va fer el gol de 
l’honor després de transformar 
un penal. Ja al segon temps, 
van segellar la golejada final 
amb tants obra de Juanito, Éric 
i Gerard | LM

Campions de lliga

fUTbOL fEMENí

lluís Maldonado  | Redacció

L’EF Montcada 
treu un valuós 
empat a 1 al 
camp del Soses

Enmig d’un ambient ensordidor, 
l’equip femení de l’EF Montca-
da va treure un valuós empat a 
un gol al camp del Soses de Llei-
da, un conjunt que s’està jugant 
el descens a Segona Divisió. Les 
montcadenques van portar la 
iniciativa en tot el matx, mentre 
que les lleidatanes van anar sem-
pre a remolc del joc vallesà. “Es-
tic content perquè hem domi-
nat amb un gran col·locació al 
camp”, va dir el tècnic, Antonio 
Moya. El Montcada és al vuitè 
lloc amb 33 punts. 
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El cD Montcada rep el cuer el dia 8 amb la idea de fer un pas de gegant per a la salvació

El CD Montcada disputarà el 8 
de maig a l’estadi de la Ferreria 
un partit vital per la permanència 
a Primera Catalana. Els homes 
d’Iván Rodríguez s’enfrontaran 
al Poble Sec –el cuer amb no-
més 10 punts i ja descendit– 
amb l’objectiu de sumar els tres 
punts i fer un pas de gegant en 
la lluita per la salvació. “Ens ho 
juguem tot en aquest matx, ne-
cessitem els tres punts perquè 
poden ser determinants per se-
guir a la categoria”, ha indicat 
l’entrenador. El Montcada és an-
tepenúltim amb 35 punts, a cinc 
d’avantatge respecte el seu per-
seguidor immediat, el Blanes, 

que en té 30 i, a manca de cinc 
partits, és l’altre rival que ocupa 
una de les dues places de des-
cens juntament el Poble Sec. Per 
al tècnic, és important guanyar 
el pròxim matx a casa perquè, a 
excepció d’aquest enfrontament, 
la resta de rivals que li queden 
al Montcada es troben a la part 
alta de la taula. “El partit con-
tra el Poble Sec és una bona 
oportunitat per sumar, però 
no ens hem de confiar perquè 
el matx encara s’ha de guan-
yar”, ha advertit Rodríguez, qui 
espera que els aficionats omplin 
l’estadi per donar suport als ju-
gadors. 
Cara a l’enfrontament contra 

el cuer, el Montcada no podrà 
comptar amb Jordi Sánchez 
–amb un esquinç que el man-
tindrà de baixa unes tres setma-
nes– i Salvanyà, que complirà el 
partit de sanció en acumular la 
cinquena targeta groga, que va 
veure al darrer partit amb la Ra-
pitenca (2-0). Malgrat la derro-
ta, l’entrenador veu bé la planti-
lla perquè opina que es troba en 
una dinàmica de confiança i se-
guretat en si mateixa. “L’equip 
està concentrat i, veient com 
està jugant a les últimes jor-
nades, crec que podem obtenir 
resultats positius”, ha manifes-
tat el tècnic. El partit contra el 
Poble Sec començarà a les 12h.

fUTbOL. PRIMERA CATALANA

Rodríguez: ‘Ens ho juguem tot 
al partit contra el poble Sec’  
sílvia Alquézar  | Redacció

el CD Montcada sortirà al camp conscient de la importància de guanyar el Poble sec
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El Valentine homenatja 
Dani del Castillo, ferit 
greu en un accident

bÀSqUET. COPA CATALUNyA 

Feia tres jornades consecutives 
que el Valentine no guanyava a 
la lliga, però l’1 de maig es va re-
trobar amb la victòria en superar 
el Minguella, el quart classificat, 
per 88 a 77. Va ser un triomf molt 
especial per a la plantilla que en-
trena Boris Balibrea, que va retre 
un petit homenatge al seu base 
titular, Dani del Castillo, que el 
dia 19 va patir un greu accident 
de trànsit a Tarragona. El juga-
dor, de 25 anys, podria ser tras-
lladat en breu de l’hospital tarra-
goní a Barcelona, després d’uns 

dies de molts nervis en què fins i 
tot es va témer per la seva vida. 
Del Castillo, que ja ha sortit de la 
UCI, es recupera de greus lesions 
a les dues cames i a un braç. 

Homenatge. Abans de començar 
el partit al pavelló Miquel Poblet, 
tots els components del Valenti-
ne van sortir a la pista amb una 
samarreta amb la fotografia del 
base titular. “És una manera de 
donar-li ànims i mostrar-li la 
nostra estimació –ha dit el tèc-
nic– perquè avui tots hem estat 
en Dani i hem tirat del cor per 

guanyar”. Per la seva banda, el 
capità, Raúl Ortega, ha desitjat 
que el seu company “es posi bé 
aviat” i ha remarcat que “és el 
millor jugador de la lliga”. En el 
capítol humà, Ortega opina que 
l’accident ha unit més la plantilla 
“perquè te n’adones com en un 
segon tot el que tens pot des-

aparèixer”. “Estic orgullós de 
presidir un club com aquest”, 
va dir el president del Valentine, 
Luis Miguel Rodríguez. L’equip 
no va fallar el dia del Mingue-
lla, un partit important perquè 
la victòria ha permès als mont-
cadencs tenir pràcticament asse-
gurada la permanència a la Copa 

Catalunya en la seva primera 
temporada. La continuïtat la 
poden confirmar al darrer matx 
de la competició, el pròxim  8 de 
maig a la pista del Sant Andreu 
de Natzaret, a Badalona. Els lo-
cals es troben ara a la vuitena 
posició del Grup Segon amb 15 
triomfs i 14 derrotes. 

sílvia Alquézar  | Redacció 

la plantilla del Valentine va sortir a la pista del pavelló Miquel Poblet amb una samarreta amb la foto de Dani del Castillo per donar-li ànims
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El Lee Young triomfa 
al Campionat estatal

TAEKWONDO

El Club Lee Young Montcada ha 
guanyat 8 medalles al Campio-
nat d’Espanya de taekwondo en 
la modalitat de tècnica, disputat 
el 21 d’abril a Còrdova. Cal des-
tacar les medalles d’or d’Alberto 
Jo Lee a la categoria de segon 
sènior, de Diego Carrillo a la 
prova de màster masculí i dels 
equips sincronitzats A i B for-
mats per José Luis Estudillo, Al-
berto Jo Lee i Miguel A. Luján, i 
Diego Carrillo, Bernardo Fidal-
go i Juan A. Santiago, respectiva-
ment. D’altra banda, el conjunt 

femení composat per Jennifer Ál-
varez, Yolanda Fidalgo i Vanesa 
León van guanyar el guardó de 
plata, igual que Soo Mi Jo Lee, 
al grup de sènior femení. Pel que 
fa al metalls de bronze,  Vanesa 
León va ser tercera en sènior fe-
mení, en parella Yolanda Fidalgo 
i José L. Estudillo, a més de Juan 
A. Santiago a la categoria de 
màster masculí. Els taekwondis-
tes del Lee Young que han guan-
yat la medalla d’or han obtingut 
la classificació per al Campionat 
d’Europa, que se celebrarà a 

Gènova (Italia) del 18 al 22 de 
maig. El Club Lee Young Mont-
cada ha fet una valoració molt 
positiva dels resultats. El seu di-

rector i seleccionador estatal en 
tècnica, José Santiago, creu que 
els competidors montcadencs 
poden guanyar alguna medalla 

al Campionat d’Europa. “Són 
taekwondistes experimentats 
i amb un gran nivell”, ha dit 
Santiago.

sílvia Alquézar  | Redacció 

‘Vint-i-cim! Una història de muntanyes i companyonia’ conté més de 200 fotos i moltes anècdotes 

El Centre Excursionista de Mont-
cada El Cim va presentar el 14 
d’abril el llibre recopilatori dels 
seus 25 anys d’història titulat 
Vint-i-Cim! Una història de muntan-
yes i companyonia, en un acte fet a 
l’Auditori amb un nombrós públic 
en què el president de l’entitat, 
Alfred Canals, va fer de mestres 
de cerimònia i al qual també va 
assistir l’alcaldessa, M. Elena Pé-
rez (PSC). Aquest és un dels “mo-
ments més importants” –va dir 

Canals– del calendari de celebra-
ció de l’efemèride, que s’allargarà 
fins al novembre amb un sopar a 
l’escola La Salle. 
El volum recull més de 200 fo-
tografies a tot color d’algunes de 
les nombroses activitats que ha 
organitzat l’entitat al darrer quart 
de segle. “Expliquem els orí-
gens, parlem de les principals 
sortides que hem fet i fem, tam-
bé hi ha anècdotes i agraïm la 
col·laboració de quatre entitats 
amigues”, va comentar l’autor 

del llibre, Jaume Aregall. Precisa-
ment, El Cim va tenir la deferèn-
cia de lliurar els quatre primers 
exemplars a La Unió de Mas 
Rampinyo, l’Associació Benèfi-
co Instructiva (Abi), la Fundació 
Cultural i l’escola La Salle per la 
seva estreta relació amb l’entitat 
en l’organització de diferents pro-
postes. “Us felicito per la vostra 
gran aportació a la cohesió so-
cial del nostre municipi i a la 
dinamització de la seva vida”, 
va dir l’alcaldessa. 

Marxa a peu. El Cim organitza 
el 7 i 8 de maig la 27 edició de la 
Marxa a peu a Montserrat, que 
novament aplegarà al voltant 
de mig miler de participants. La 
caminada, de 53 quilòmetres, 

començarà a les 18h a l’escola La 
Salle i l’arribada està prevista al 
monestir de Montserrat cap a les 
8h del dia següent. Enguany, cal 
tenir llicència federativa per po-
der participar.

sílvia Alquézar  |  Montcada

EXCURSIONISME

El Cim ja té el llibre recopilatori 
dels 25 anys de la seva història 

el llibre del Centre excursionista de Montcada es pot comprar al preu de 20 euros

l’expedició catalana, amb gran quantitat de components del lee Young, amb les medalles i els trofeus aconseguits al Campionat d’espanya de tècnica 
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El Multiópticas Isis B s’ha classifi-
cat per a les semifinals de la Copa 
Catalana B, després de guanyar 
als quarts de final el Sabadell per 
8 a 13. Els montcadencs disputa-
ran l’accés a la final contra el CK 
Vacarisses B el 7 d’abril a les 18h 
a la pista coberta. La gran final 
tindrà lloc el dia 15. D’altra ban-
da, els jugadors del Montcada Ai-
tor Sierra, Marc Castillo, José M. 
Álvarez i Pedro López viatgen el 
dia 6 a Budapest (Hongria) per 
jugar amb la selecció catalana 
sots-21 el Campionat d’Europa, 
que es disputarà del 8 al 14 de 
maig. Pel que fa al primer equip, 
el Multiópticas A no tornarà a 
la competició fins al 22 de maig, 

quan comenci el play-off pel títol 
de la Lliga Nacional. Els locals 
s’hauran d’enfrontar al Vallpara-
dís en semifinals al millor de tres 
partits.

El Multiópticas B passa a 
les semifinals de la Copa

KORfbAL

sílvia Alquézar | Redacció 

una jugada del Multiópticas B al darrer matx

La corredora montcadenca 
Anna Villar, de l’Ayala Team, 
ha guanyat la segona i tercera 
prova de l’Open d’Espanya, 
disputades a Menorca i Huel-
va, respectivament. La ciclis-
ta va invertir un temps d’una 
hora i 20 minuts per completar 
les quatre voltes del circuit me-
norquí, de 6’5 quilòmetres. A 
Andalusia, Villar va recórrer 
les quatre voltes del circuit de 
6’5 quilòmetres amb un registre 
d’una hora i 18 minuts. “Estic 
molt contenta perquè per ara 
em trobo bé i estic obtenint 
bons resultats”, ha comentat la 
corredora de Can Sant Joan.

La corredora local Anna Villar 
encapçala l’Open d’Espanya 

bTT

sílvia Alquézar  | Redacció

la ciclista Anna Villar en un moment de la prova que va disputar a Huelva l’1 de maig
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sílvia Alquézar | Redacció

bALL ESPORTIU

El club de ball esportiu En-
dansa continua ampliant el 
seu palmarès. Cal destacar 
els èxits aconseguits per la 
parella formada per Eva Ni-
eto i Carles Cirera, que s’ha 
col·locat primera del ràn-
quing nacional en ball llatí, 
a més de la primera posició 
aconseguida al Campionat 
de Sant Cugat en sènior 
1A, el tercer lloc al torneig 
internacional de Brno, a la 

República Txeca, i el setè 
lloc al Campionat de Mege-
ve, a França. Cirera i Nieto 
participaran els dies 7 i 8 de 
maig a Lugo al Campionat 
d’Espanya. D’altra banda, 
al Campionat de Sant Cu-
gat, Marc Sanz i Elian Nieto 
van ser primers en adult 2B 
i Jordi Alcántara i Eulàlia 
Llorens van quedar segons 
al Trofeu Sant Jordi Open 
sènior 2-3. A l’Atmella, Josep 
Hernández i Jésica Torné 

van acabar segons en adults 
1C i Míriam Saint Germain 
i Enric Trias van ser els 
tercers en Youth D. Cirera 
i Nieto van ser primer a la 
màxima categoria. Pel que 

fa al torneig de Sant Adrià, 
Hernández i Torné van ser 
primers, Saint Germain i 
Trias, tercers i Noemí Mon-
tero i Adolfo Garia, primers 
en adults 2B. 

La parella cirera-Nieto són primers en ball llatí

El club Endansa segueix  
sumant èxits i trofeus

fUTbOL SALA

L’FS Mausa B es troba a 
la tercera posició del Grup 
Tercer de Segona Divisió 
amb 52 punts. Els locals 
van empatar a sis gols a la 
pista de l’Arenys de Munt, 
el quart, al darrer matx dis-
putat. D’altra banda, l’EF 

Montcada va perdre con-
tra el San Sur B per 4-2 i 
són desens al Grup Quart, 
també de Segona. Pel que 
fa al Can Cuiàs, al Grup 
Quart de Primera Divisió, 
el seu partit amb La Sínia 
es va ajornar al dia 5 | SA

El Mausa B és tercer al 
grup Tercer de Segona

la parella de ball formada per eva Nieto i Carles Cirera amb el seu fill Aleix

HANDbOL

La Salle B jugarà la fase 
d’ascens a Segona Catala-
na, en ser el millor tercer 
classificat de Tercera. A 
manca de dues jornades 
perquè acabi la lliga re-
gular, els homes de Pere 
Arbona ocupen la tercera 
posició amb 33 punts des-
prés de la darrera victòria 
que van aconseguir a la 
pista del Sant Adreu de Pa-
lomar per 25 a 26, amb un 
gol in extremis del juvenil 
Ángel. Als locals només els 

resta disputar un matx de 
lliga, a casa contra el Sant 
Esteve Sesrovires, que s’ha 
ajornat a causa de les fases 
d’ascens a Nacional del 
primer equip.

Veteranes. L’equip de vete-
ranes de La Salle va empa-
tar a 19 gols contra el Gra-
nollers al pavelló Miquel 
Poblet en el matx d’anada 
de les semifinals de la lliga, 
disputat l’1 de maig. La 
tornada serà el dia 21 a la 
capital del Vallès Oriental. 

La Salle B disputarà la 
fase d’ascens a Segona
L’equip de veteranes empata a l’anada de semifinals

sílvia Alquézar | Redacció

l’equip de veteranes va empatar a 19 a la semifinal contra el Granollers a casa

bÀSqUET

L’equip sènior de l’Elvira-
La Salle es troba a la quar-
ta posició al Grup Tercer 
del Campionat de Cata-
lunya, amb 20 triomfs i 8 
derrotes. A l’últim matx 
disputat, els montcadencs 
van caure contra l’Espar-

raguera, el cinquè, per 68 
a 60. Pel que fa al CEB 
Can Sant Joan-Montseny, 
el conjunt local és onzè 
amb 10 triomfs i 16 enso-
pegades. L’equip va vèncer 
contra el Ronçana per 60 a 
65 al darrer partit | SA

L’Elvira es manté quart 
i el Can St. Joan, onzè
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L’Escola de Natació de 
Montcada ha aconseguit 
un grans resultats al Cam-
pionat Comarcal, disputat 
a Badia, amb un total de 
26 podis. A banda, també 
cal destacar el fet que qua-
tre montcadencs –el cadet 
Léster Escrigas, l’aleví Da-
niel Gonzalo, la infantil 
Eva Coy i el benjamí Marc 
Grau– han guanyat a les 
quatre modalitats –pa-
pallona, esquena, braça i 
lliures– obtenint el guar-
dó de nedador complet. 
“Són uns bons resultats, 
estem molt contents amb 
l’esforç dels infants”, ha 
indicat l’entrenadora de 
l’EN Montcada, Toñi Za-
morano. 

Territorial. L’EN Montca-
da participarà el pròxim 
14 de maig a la final de 
Barcelona, a la qual han ac-
cedit un total de 9 montca-
dencs: els quatre nedadors 
complets a més dels cadets 

Mireia Prats i Héctor Font, 
els benjamins Álvaro Cas-
tro i Claudia Garrote i la 
prebenjamí Nadia Misas. 
“Hi ha moltes opcions 
d’aconseguir bastants po-
dis”, ha pronosticat l’entre-
nadora. Enguany, però, no 
hi haurà final de Catalu-
nya a causa de les restricci-

ons econòmiques arran de 
la conjuntura econòmica.
D’altra banda, Zamorano 
ha fet una crida entre els 
nois i noies de Montcada 
que els agradi nedar per 
poder entrar a formar 
part de l’Escola de Natació 
de Montcada. “Aquesta 
temporada marxen prop 

d’una desena d’infants i 
és important que hi hagi 
una renovació”, ha ma-
nifestat l’entrenadora. Els 
interessats poden infor-
mar-se a Montcada Aqua i 
anar uns dies a provar si 
els agradaria perfeccionar 
la tècnica i començar a 
competir.

NATACIó

l’eN Montcada participarà el pròxim 14 de maig a la final de Barcelona, a la qual han accedit un total de 9 montcadencs

sílvia Alquézar | Redacció

Quatre nedadors montcadencs s’han imposat a les quatre modalitats disputades al torneig

L’En Montcada obté un total de 
26 podis al Campionat Comarcal 

L’equip aleví de futbol sala 
de l’escola Mitja Costa i el 
conjunt de bàsquet aleví 
del col·legi El Turó han 
acabat a la tercera posició 
als Campionats Comar-
cals, disputats el 30 d’abril 
a Badia. La competició va 
ser molt emocionant entre 
els diferents participants 
i, fins i tot, es va donar la 
circumstància que el segon 
matx que l’equip de Terra 
Nostra va jugar es va ha-
ver de decidir a la tanda 

de penals després que el 
temps reglamentari acabés 
amb empat a cinc.

El Mitja Costa i el Turó 
acaben en tercer lloc

CAMPIONATS COMARCALS

sílvia Alquézar | Redacció

L’escola La Salle compta 
amb prop d’una setantena 
de participants a les acti-
vitats extraescolars, coor-
dinades per Pere Arbona, 
que també dirigeix l’Escola 
del Club Handbol La Sa-
lle. El centre té un grup de 
multiesport i dos de psi-
comotricitat –P4 i P5–, a 
més d’un equip benjamí de 
futbol sala federat a través 
de l’AE Elvira-La Salle i 
els tres conjunts d’handbol 
–un aleví i dos benjamins– 
que pertanyen a l’Escola 
d’Handbol. “L’objectiu 
és que els infants facin 
esport amb la millor es-
tructura posible i els mo-
nitors més qualificats”, 

ha indicat Arbona, qui ha 
fet una balanç positiu de 
la festa del centre, que es 
va celebrar els dies 29 i 30 
d’abril. Les activitats es-
portives es van concentrar 
divendres al matí i, segons 
el coordinador de les acti-
vitats extraescolars, “van 
ser tot un èxit de parti-
cipants i de públic, hi va 
haver un gran ambient”.
La Salle intenta oferir 
una oferta de propostes 
de qualitat i, alhora, con-
tinuïtat. “Ens interessa 
que les extraescolars es-
tiguin també vinculades 
al club d’handbol perquè 
així podem garantir que 
els infants poden seguir 
aprenent”, ha dit Arbona.

ESPORT ESCOLAR

sílvia Alquézar | Redacció

L’escola ha celebrat el 29 i 30 d’abril la festa del centre amb partits de bàsquet, futbol sala i handbol

La Salle oferta qualitat i continuïtat 
a les activitats després de classe

el 29 d’abril al matí es van disputar partits de bàsquet, handbol i futbol sala
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> Un rocòdrom a la festa del Font Freda
La celebració de la festa 
de l’escola Font Freda, 
que va tenir lloc el 30 
d’abril, va incloure les 
activitats de sempre i una 
novetat, un rocòdrom 
–a la foto– a càrrec del 
Centre Espeleològic Alpí 
Vallesà, amb seu a Can 
Sant Joan, que va atrau-
re molts infants que van 
voler provar una nova experiència. En el marc de la festa, va 
tenir lloc la sisena pedalada popular per una mobilitat soste-
nible, que va tornar a ser un èxit | Lg 

> Molt públic a la jornada del Reixac
La festa de l’escola Reixac, celebrada el dia 30, va comptar 
amb una elevada participació durant tota la jornada. Al matí, hi 
va haver diverses exhibicions de les activitats extraescolars com 
l’espectacle de circ –a la foto– a càrrec del grup que coordina 
l’Escola de Circ de l’Ateneu de Nous Barris. Els més petits tam-
bé van poder gaudir de diferents tallers i jocs i vibrar amb els 
diferents partits que es van disputar. La festa va cloure amb un 
correfoc a càrrec dels Diables de Can Sant Joan  | SA
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> Macrofesta de l’escola Sagrat Cor
L’escola Sagrat Cor va celebrar l’1 de maig una macrofesta a les 
instal·lacions del col·legi La Salle que van aplegar nombroses 
persones. El més espectacular va ser una bola gegant que do-
nava voltes amb els nens i nenes al seu interior. A la foto, uns 
infants  | SA 

Sa
g

R
at

 c
O

R
 

un dels partits del Mitja Costa a Badia
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L’exwaterpolista d’elit Pedro 
García Aguado va fer el 3 de 
maig dues xerrades a l’Espai 
Kursaal de Can Sant Joan 
–que es va omplir de gom 
a gom a les dues conferèn-
cies– per explicar la seva 
experiència amb les drogues 
i les conseqüències que han 
tingut a la seva vida, “plena 
d’èxits esportius, tot i que 
tinc un sentiment agredolç 
d’aquella època perquè 
tenia un concepte erroni 
del triomf”. A la primera 
ponència, feta al matí per 
a alumnes de quart d’ESO 
dels instituts La Ferreria, La 
Ribera i Montserrat Miró 
i un grup de joves de Pro-
moció Econòmica, García 
Aguado va voler transmetre 
les seves vivències “perquè 
pogueu aprendre i després 
decidir el que considereu 
més adient”. Ja a la tarda, 
l’exesportista va fer una se-

gona xerrada adreçada es-
pecialment a pares i mares 
amb fills adolescents.
Aquest excampió olímpic 
i del món va abandonar la 
seva carrera com a espor-
tista d’elit al 2003, quan li 

van diagnosticar que patia 
addicció i va ingressar en 
una clínica per desintoxicar-
se. Un cop recuperat, García 
es dedica a explicar la seva 
experiència a d’altres perso-
nes, sobretot joves, per evi-

tar que caiguin en el món de 
la drogoaddicció. L’Institut 
Municipal d’Esports i Lleu-
re va organitzar les xerrades 
després de l’èxit de la seva 
primera conferència al Kur-
saal, al desembre passat.

XERRADES PER PREVENIR CONDUCTES DE RISC

els alumnes dels diferents instituts van pujar a l’escenari per fer-se fotos amb el mediàtic Pedro García Aguado

sílvia Alquézar | Can sant Joan

L’exwaterpolista va explicar la seva relació amb les drogues ‘perquè els assistents tinguin una visió crítica’ 

La vida de pedro garcía Aguado 
captiva joves i pares al Kursaal
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La cloenda dels Jocs Esco-
lars tindrà lloc el pròxim 
21 de maig al Parc de la 
Llacuna, a Mas Duran. 
A partir de les 10h co-
mençarà la tradicional 
desfilada de tots els partici-
pants i, tot seguit, s’iniciarà 
el lliurament de premis als 
guanyadors de les diferents 
disciplines esportives i ca-
tegories. Entre les 11 i les 
14h, l’Institut Municipal 
d’Esports i Lleure (IME) i 
el Consell de l’Esport Esco-

lar de Montcada (CDEM) 
organitzen jocs per als més 
petits i, en acabar, hi haurà 
un dinar de germanor.

La cloenda serà el 21 
de maig a Mas Duran

JOCS ESCOLARS

sílvia Alquézar | Redacció

> Més converses dels clubs de bàsquet
Els tres clubs de bàsquet de Montcada –AE Elvira-La Salle, Va-
lentine i CEB Can Sant Joan–, amb el suport de la Regidoria 
d’Esports, segueixen mantenint converses per intentar arribar a 
un possible acord que culmini amb la unificació de les tres en-
titats. Després de la darrera trobada, feta el 18 d’abril, els repre-
sentants dels tres clubs han decidit organitzar una activitat con-
junta, encara per concretar, a final del mes de maig. La pròxima 
reunió per perfilar la proposta serà el 9 de maig  | SA 

> L’aleví de Can Cuiàs segueix fort a dalt
L’equip aleví de l’AE Can Cuiàs continua fort a la quarta posi-
ció al Grup Segon de Segona Divisió, amb 54 punts, a falta de 
cinc jornades perquè acabi la competició. Els montcadencs 
es van imposar per golejada (7-1) al Palafolls, el sisè classifi-
cat amb 43 punts. A la pròxima jornada, el 8 de maig, el Can 
Cuiàs es desplaçarà a la pista de l’Arenys de Munt, al dotzè 
lloc amb 20 punts | SA 
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La presència de jugadors 
montcadencs a les selec-
cions catalanes és tan relle-
vant –n’hi ha un total de 
14– que la Federació Ca-
talana de Korfbal va pre-
sentar els seus equips el 17 
d’abril al pavelló Miquel 
Poblet. Als combinats s’14 i 
s’16 hi participen els mont-
cadencs Judith Fernández, 
Dani Fernández, Ester Mir 
i Mar Teruel, tots ells del 
Montserrat Miró. 

El més grans. Irina Casado 
i Aitor Sierra, del Multióp-
ticas Isis Montcada, per-
tanyen a la selecció s’19, 
que ha acabat en setena 
posició al Mundial dispu-
tat a Holanda del 22 al 
24 d’abril. Sierra va ser el 
tercer màxim encistellador 

del combinat català, dirigit 
per l’entrenador del Mul-
tiópticas B, David Rúa, i 
amb Higinio Vera com a 
team manager, també del 
sènior B del CK Montca-
da. Pel que fa al combinat 
s’21, Aitor Sierra, Marc 

Castillo, José M. Álvarez 
i Pedro López participa-
ran del 8 al 14 de maig al 
Campionat d’Europa, que 
tindrà lloc a Budapest. 
La presentació de les se-
leccions catalanes va inclo-
ure diversos partits entre 

diferents equips de l’AE 
Montserrat Miró i el CK 
Montcada amb els com-
binats catalans. L’acte va 
comptar amb la presència 
de les autoritats munici-
pals i de representants de 
la Federació Catalana.

Pilar Abián | Pla d’en Coll

Alguns dels jugadors montcadencs que formen part de les seleccions catalanes de korfbal d’aquesta temporada
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KORfbAL

La Federació va escollir el municipi per presentar els equips en un acte fet el 17 d’abril al pavelló 

Montcada nodreix les seleccions 
catalanes amb 14 components

La bicicletada popular per 
la llera del riu Besòs, que 
organitza la Diputació de 
Barcelona amb els ajun-
taments per on passa la 
marxa, tindra lloc el dia 8. 
El recorregut començarà a 
Granollers, però els parti-
cipants locals poden incor-

porar-se al grup a l’alçada 
del pont de la Roca a les 
10.30h. L’itinerari, de 9 qui-
lòmetres, finalitzarà al Parc 
del Litoral de Sant Adrià 
del Besòs. Les inscripcions 
es poden fer a través de la 
web www.diba.cat/bicicletada/ 
fins que s’arribi a la xifra de 
1.500 participants.

La bicicletada pel riu 
Besòs es farà el dia 8

PEDALADA POPULAR

silvia Díaz | Redacció

els més petits gaudiran amb jocs
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L’equip infantil A de l’FS 
Mausa està a punt de 
completar una excel·lent 
temporada. A falta d’una 
jornada perquè acabi la 
competició, el conjunt local 
es troba a la quarta posició 
de la Divisió d’Honor amb 
49 punts. A l’últim partit 
jugat a casa, els montca-
dencs van empatar a tres 
gols contra el Rapid Santa 

Coloma, el setè classificat 
amb 36 punts. Per acomia-
dar la campanya, l’infantil 
del Mausa es desplaçarà 
a la pista del FC Barcelo-
na, que és el tercer de la 
màxima categoria amb 64 
punts. El líder en solitari 
és el Marfil Santa Coloma, 
però amb només un punt 
de diferència respecte Les 
Corts, que és el segon clas-
sificat.

L’infantil A és manté 
quart a Divisió d’honor

fUTbOL SALA. fS MAUSA

sílvia Alquézar | Redacció
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l’infantil A és a la quarta posició de la Divisió d’Honor amb 49 punts

El juvenil podria pujar si venç 
en el pròxim partit a domicili

L’equip juvenil de l’EF 
Montcada podria acon-
seguir l’ascens a Prime-
ra Divisió, si guanya el 
pròxim partit de lliga al 
camp del Santa Perpètua. 
Els montcadencs neces-
siten la victòria, ja que té 
10 punts d’avantatge res-
pecte el segon classificat, 
la Penya Barcelonista de 
Sant Celoni (46) i només 
resten tres jornades per-
què acabi la competició. 
“Hem de treballar com 
fins ara per culminar 
el nostre objectiu”, ha 
indicat l’entrenador, Ma-
nuel Jiménez. A la darre-
ra jornada disputada, els 
montcadencs van golejar 
el Lourdes de Mollet per 
6 a 1 en un matx on els 
locals “van combinar bé, 
sobretot al segon temps”, 
ha manifestat el tècnic.

Benjamins. L’equip benja-
mí D de l’EF Montcada es 
troba a la tercera posició 
del Grup 35 de Tercera 
Divisió, amb 90 punts. Els 
montcadencs van perdre a 
la darrera jornada disputa-
da contra el Molletense, el 
líder amb 101 punts, per 3 
gols a 6. D’altra banda, el 

conjunt benjamí C de l’EF 
Montcada també va caure 
derrotat al darrer matx 
que ha jugat. Va ser con-
tra el Montmeló, el cinquè 
del Grup 37 de Tercera 
amb 85 punts, per 2 a 5. 
Els locals estan classificats 
a l’onzena posició amb 49 
punts. 

sílvia Alquézar | Redacció

fUTbOL. Ef MONTCADA

El benjamí c és a l’onzè lloc al Grup 37 de Tercera i el D és tercer al Grup 35

La recta final de la lliga 
al Grup Setè de Primera 
Divisió es preveu d’infart 
ja que, a falta de tres jor-
nades perquè acabi la 
competició, hi ha un triple 
empat a 62 punts entre 
el Mollet, el Montcada 
–amb un partit menys– i 
el Parets –amb dos matxs 
ajornats. Els montcadencs 
tenen un partit vital el 7 

de maig a l’estadi de la 
Ferreria contra el Mollet, 
que també aspira a pujar 
a Preferent. D’altra banda, 
el CD Montcada dispu-
tarà el matx ajornat contra 
l’Atlètic Vallès el dia 11 a 
les 20h. A l’última jornada 
disputada, els verds van 
empatar a cinc gols en el 
seu desplaçament al camp 
del Lliçà d’Amunt, el desè 
classificat amb 29 punts.

El CD Montcada s’ho 
juga tot a la recta final

fUTbOL JUVENIL  

sílvia Alquézar | Redacció

el CD Montcada manté intactes les seves opcions d’ascens a Preferent

L’equip cadet femení de 
La Salle, entrenat per Àlex 
Expósito i Pau Maresma, 
va guanyar el Martorell 
per quatre gols de diferèn-
cia (27 a 23) al pavelló Mi-
quel Poblet, un triomf que 
li va permetre certificar 
la primera posició al seu 
grup de la Copa Federa-
ció. Les locals han segellat 
una primera fase impeca-

ble, ja que tots els partits 
disputats es compten per 
victòries, amb vuit triomfs 
consecutius –igualant el 
millor registre de la tempo-
rada passada– i 499 gols a 
favor. 
A partir d’ara, comença-
ran els quarts de final de la 
Copa, on cada matx serà 
una final i un mal dia pot 
suposar quedar eliminat 
de la competició. 

El cadet acaba líder 
del seu grup a la Copa

HANDbOL fEMENí. CH LA SALLE

sílvia Alquézar | Redacció

el cadet femení ha experimentat una gran progressió aquesta temporada

el benjamí C va perdre contra el Montmeló a casa per 2 gols a 5
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El júnior A del Valentine 
i el sots-21 han aconseguit 
la classificació per a les 
fases a Preferent, a man-
ca d’una jornada perque 
acabi la lliga. El júnior és 
segon del Grup Segon al 
Nivell A i el sots-21 és ter-
cer al Brup Segon del Ni-
vell A-1. D’altraba banda, 
l’equip premini ha notat 
el canvi de categoria a la 
segona fase de la tempora-
da. Els montcadencs van 
començar jugant al Grup 
Segon al Nivell C-1, on es 
va classificar en tercer lloc 
amb 9 victòries i 3 derro-
tes. En la següent part de 
la campanya, el premini 
està militant al Grup Quart 

del Nivell B, una categoria 
superior en què només ha 
aconseguit una victòria i 
ha encaixat set derrotes. 

El júnior i el sots-21 
fan fases a preferent

bÀSqUET. VALENTINE

sílvia Alquézar | Redacció L’equip cadet del CEB 
Can Sant Joan es troba a la 
cinquena posició al Grup 
Tercer del Nivell B-1 amb 
9 victòries i 4 derrotes. Els 
locals van perdre el darrer 
matx jugat contra el Cír-
col Catòlic Badalona, el 
cuer amb un triomf i 9 en-
sopegades, per un ajustat 
57 a 53. Els montcadencs 
s’enfrontaran a la pròxima 
jornada, el 7 de maig, al 
Canet, el darrer classifi-
cat amb només un triomf 
i 14 derrotes. El cadet està 
fent una bona temporada, 
ja que a la primera fase de 
la temporada es va classi-
ficar en primera posició al 
Grup Onzè del Nivell B, 
empatat amb el Lliçà | SA 

bÀSqUET 

El cadet del 
Can St. Joan 
és cinquè
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> L’Elvira júnior perd 
la final comarcal
L’equip júnior femení de l’Elvira va per-
dre la final comarcal contra el Gassó 
de Ripollet per 15 a 21, en un matx 
intens en què les jugadores locals van 
exhibir una bona imatge | SA 
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el premini juga al Nivell B Grup 4



Arturo Vidarte
Lògica i reflexió.  La Unió Escacs Montcada té des del passat mes de novembre un nou president. 
Es tracta del peruà Arturo Vidarte, vinculat al club fa vuit anys com a jugador del primer equip. Va 
arribar a l’entitat la temporada que es va aconseguir l’ascens a la Divisió d’Honor i ha estat un dels pro-
tagonistes dels cinc títols de campions de Catalunya a la màxima categoria. Al seu palmarès individual 
destaquen les dues vegades que ha guanyat l’Open Internacional Vila de Montcada –1995 i 1997– i 
el Campionat de Catalunya individual –1996– a més d’altres triomfs a tornejos prestigiosos d’arreu de 
l’Estat espanyol. També ha treballat com a entrenador d’escacs per a la Federació Catalana i, en l’ac-
tualitat, té al seu càrrec la formació del campió català sots-10 de la temporada passada. A banda de la 
seva vessant professional, Vidarte té ara el repte de gestionar una entitat que treballa per seguir entre 
els millors clubs catalans i potenciar el planter al municipi. 

“Els escacs suposen també 
gran esforç i desgast físic”

Quines són les seves prioritats du-
rant els sis anys de mandat que té 
al capdavant de la UE Montcada? 
M’agradaria potenciar el planter 
perquè està clar que és el nostre 
futur. Cara la pròxima temporada 
esperem poder començar a im-
partir classes totes les tardes, de 
dilluns a divendres, al nostre local 
del pavelló Miquel Poblet i que els 
escacs es practiquin com a activitat 
extraescolar a la majoria dels cen-
tres. També estaria bé poder recu-
perar l’esplendor de l’Open Vila de 
Montcada de temporades anteriors, 
amb més premis i més convidats. 
Respecte al primer equip, hem 
d’intentar que continuï a la Divisió 
d’Honor amb la idea de quedar el 
més amunt possible.
Enguany, l’equip ha mantingut la 
categoria i ha acabat cinquè. Sa-
tisfet? 
Sincerament, esperàvem més per-
què teníem potencial per quedar 

entre els tres primers. Crec que els 
resultats s’haurien de millorar, tot i 
que penso que serà difícil recuperar 
la classificació dels anys anteriors 
perquè estar a dalt de tot i mante-
nir-se el primer és molt complicat. 
A més, des que fa dos anys el Cam-
pionat de Catalunya es va ampliar 
de 9 a 11 rondes, el pressupost del 
primer equip s’ha incrementat en 
un 20% i això es nota. Tot dependrà 
dels diners que tinguem. 
I ara són temps complicats. 
Molt complicats! Ho estem notant 
també a l’hora de trobar patroci-
nadors per a l’Open. Esperem que 
continuïn els mateixos de l’any pas-
sat, tot i que ja se’ns han donat de 
baixa dos espònsors petits.  
Hi haurà canvis al dinovè Open In-
ternacional Vila de Montcada?
No, només que, a pesar de la cri-
si, hem pogut millorat els premis i 
enguany repartirem 7.000 euros, 
1.000 més que al 2010. Malgrat tot, 

no hem incrementat el nombre de 
convidats, que és el que dóna re-
nom a un torneig.
Va començar de molt petit a jugar 
a escacs?
Als 16 anys, però de petit ja sabia 
moure les peces. Vaig arribar a 
Espanya als 21 amb una beca per 
estudiar matemàtiques i m’hi vaig 
quedar fent tornejos d’estiu. 

El meu aprenentatge ha estat molt 
pràctic, ho he fet pel meu compte, 
llegint llibres i aprenent d’amics. Ara 
també ajuda molt la informàtica, tot 
i que no se n’ha de abusar. És un 
complement, però els joves li donen 
més importància que als llibres.

Conec a molts matemàtics que els 
agraden els escacs. Què tenen a 
veure ambdues disciplines?
La pedagogia de les matemàtiques, 
com la lògica i el raonament, es pot 
aplicar als escacs. Es tracta de can-
viar els números i les fórmules per 
càlcul i estratègies.
I això es pot considerar un esport?
Sí, perquè és una competició. El 
joc dels escacs és una activitat 
tranquil·la perquè estàs assegut a 
una cadira, però hi ha molta tensió 
acumulada perquè no s’exterioritza. 
Encara que no ho sembli, implica 
un gran desgast físic. A l’estiu, he 
arribat a perdre força pes quan he 
jugat un torneig darrera d’un altre 
i, sobretot abans, quan no hi havia 
aire condicionat enlloc!
Quants tornejos pot arribar a jugar 
en una temporada?
A nivell individual uns 27 i, a banda, 
estan les competicions que juguem 
amb l’equip del nostre club.

Què intenta ensenyar als seus 
alumnes?
D’una banda, treballo sobretot la 
mentalitat. És important aprendre 
a competir sense pressió. D’una 
altra, la dedicació, perquè no 
s’aconsegueix res sense esforç. 
Per aprendre a jugar s’han de llegir 
molts llibres i passar hores i hores 
davant d’un tauler.
És veritat que els nostres infants i 
joves no saben què és l’esforç?
Per desgràcia, sí. Crec que potser 
perquè el seu entorn és massa 
còmode. Per exemple, els nois que 
venen dels països de l’Est d’Europa 
tenen més dedicació i ho valoren 
molt més. 
M’agradaria fer-li una pregunta 
que espero no li molesti, és de bon 
rotllo.Hi ha molta gent que pensa 
que els jugadors d’escacs són uns 
freakies. Què n’opina?
Ja, ja, ja!  Això és una llegenda urba-
na, n’hi ha de tot, com a tot arreu.

“L’Open Vila de 
Montcada repartirà 
enguany 7.000 euros 
en premis, 1.000 més 
que l’any passat” 

Mestre Internacional d’escacs

A títol personal
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